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Výsledky druhé obecní ankety
(komentář k těmto výsledkům naleznete v samostatném článku na stranách 5–6)

1. Telnický rybník by měl sloužit nadále k těmto účelům:
a)  rybaření v současném rozsahu  

(tedy víkendy, státní svátky) – 17,5 %
b)  rybaření v rozšířeném režimu  

(minimálně v letních měsících) – 28 %
c)  jako přírodní koupaliště – biotop,  

bez možnosti rybaření – 54,5 %

2.  Je rozsah kulturních a sportovních událostí v Telnici  
dostatečný?

a)  ano, rozhodně, nabídka je velmi  
rozmanitá – 91 %

b)  nabídka je sice široká, ale bylo by  
vhodné ji doplnit například těmito  
akcemi:… – 3 %

c)  vůbec mne to nezajímá, téměř  
ničeho se neúčastním – 5%

4. Jak se vám líbí Telnický zpravodaj?

a)  líbí se mi, oceňuji rozsah a množství  
informací, rád(a) si jej přečtu – 89 %

b)  dá se to číst – 11 %
c)  nelíbí se mi – 0 % (1 ks)

5.  Měla by obec zakoupit techniku pro rozšíření svých služeb 
občanům za rozumnou cenu, např. sekání trávy, kácení 
stromů, zápůjčku plošiny pro práce ve výškách apod.?

a)  ano, uvítali bychom to a těchto služeb  
rádi využijeme – 28 %

b)  neumím se rozhodnout, záleželo by na 
typu služby a její ceně – 39,5 %

c)  obec by se měla starat pouze o obecní 
pozemky a tyto služby občanům  
nenabízet – 32,5 %

6.  Vyhovují vám úřední hodiny obecního úřadu?  
(Po, St, Čt 8.00–18.00)

a)  ANO – 92 %
b)  ANO, ale stačil by i menší rozsah úředních 

hodin – 8 %
c)  NE, uvítal(a) bych tento rozsah úředních 

hodin: … – 0 %

7. Vyhovuje vám tato komunikace s obecním úřadem?

a)  ano, jsem rád(a), že se mohu k obecním 
otázkám takto vyjádřit – 97 %

b)  ne, myslím si, že se tím nic nezmění – 1 %
c)  je mi to úplně jedno – 2 %

3.  Pokud by obec Telnice získala zpět budovu koloniálu,  
jaké využití preferujete?

a)  zbourání a rozšíření náměstí o klidovou 
zónu – stromy, posezení apod. – 22 %

b)  zbourání a vytvoření esteticky  
upraveného parkoviště – 4 %

c)  zbourání a postavení domu služeb  
pro občany (lékař, drobní živnostníci),  
v podzemí klubovna pro děti a mládež, 
v podkroví půjčovna krojů apod.,  
na dvoře parkoviště – 64 %

d)  oprava současné budovy a využití pro obecní účely – např. pře-
stěhování  obecního úřadu do bezbariérových prostor atd. – 8 %

e)  obec by se o tuto budovu neměla vůbec zajímat – 1 %

   Současné rybaření
   Rozšířené rybaření
   Koupaliště – biotop, bez rybaření

   Uvítáme možnost zapůjčení
   Neumí se rozhodnout, záleží na nabídce
   Obec by se do toho neměla pouštět

   Spokojenost
   Ano, stačil by i menší rozsah
   Ne, navrhuji změnu

   Rozmanitá nabídka
   Potřeba rozšíření nabídky
   Nezájem, neúčastním se

   Líbí se mi
   Dá se to číst
   Nelíbí se mi

   Ano, rád(a) se vyjadřuji
   Ne, myslím si, že se tím nic nezmění
   Je mi to úplně jedno

   Zbourání – klidová zóna
   Zbourání – parkoviště
   Zbourání – dům služeb 

     Oprava – přestěhování obecního  
úřadu

    Obec by se neměla o budovu  
zajímat
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Vážení sousedé,
rok se s  rokem se-

šel a  my spolu po 
dvanácti měsících 
začínáme další roční 
cyklus vzájemné spo-
lupráce. Mám-li ales-
poň krátce zhodnotit 

vše, co se v  roce 2011 odehrálo v  naší 
obci, nejdříve mne napadnou slova díků 
za to, s jakým zápalem a ochotou mnozí 
z  vás přistupují k  práci pro svou obec: 
jménem svým i  spoluobčanů děkuji. 
Dovolím si tvrdit, že rok 2011 byl nabitý 
aktivitami pro všechny věkové katego-
rie našich obyvatel – každý, kdo chtěl, 
si v široké nabídce mohl vybrat. A není 
to práce jen obce, ale také telnických 
spolků, sdružení a často také statečných 
jednotlivců. Mám velikou radost z toho, 
že to funguje.

Když jsme před rokem spolu začína-
li, hovořil jsem o přání, aby se v Telnici 
lépe žilo. Ačkoli ekonomické výhledy 

blízké budoucnosti – ať už pro obec, či 
pro jednotlivce – nejsou nijak růžové, 
přesto mám pocit, že se v  Telnici žije 
dobře a  že většina z  vás chce a  pomá-
há tomu, aby se tu žilo ještě lépe. A to 
je především vaše zásluha. Proto vám 
všem k  Vánocům a  do nového roku 
kromě obvyklého přání klidu, pohody 
a  pevného zdraví přeji také spokojený 
a požehnaný život v naší obci a těším se 
na další setkávání s vámi v ulicích obce 
nebo na obecním úřadě. A dětem pře-
ji spoustu sněhu, aby ta zima konečně 
stála za to! – I když je mi jasné, že díky 
tomu budeme mít na obci spoustu sta-
rostí navíc. J

Stejně jako loni, tak i  letos nabízím 
svou vánoční návštěvu všem, kteří by se 
cítili osamoceni a návštěva mojí malič-
kosti by je potěšila (můžete klidně do-
poručit i někoho známého, o kom víte, 
že by mu to udělalo radost).

Krásné svátky a šťastný nový rok!
František Kroutil, Váš starosta

 úvodní slovo starosty

  BIlancování čInnostI  
zastupItelstva v roce 2011

Nezadržitelně se nám blíží závěr le-
tošního roku, a  proto jsem se rozhodl 
pro váš lepší přehled bilancovat v  cel-
kovém pohledu zasedání 11členného 
zastupitelstva obce Telnice. Zpracová-
vaným obdobím je 1. leden až 21. listo-
pad 2011 (což bylo datum posledního 
konaného zasedání zastupitelstva před 
uzávěrkou tohoto zpravodaje).

Z  pohledu účasti jednotlivých členů 
zastupitelstva na zasedáních obce je 
třeba konstatovat, že všechny neúčas-
ti byly řádně omluveny (většinou ze 
zdravotních důvodů či časové zane-
prázdněnosti). Stává se občas také, že 
s ohledem na délku jednání musejí ně-
kteří členové v průběhu zasedání ode-
jít. K tomuto článku uvádím přehlednou 
tabulku. Objektivně musím přiznat, že 
jelikož svolává zasedání starosta obce 
a je třeba, aby vždy byl přítomen i pra-
videlný zapisovatel (místostarosta Ing. 
Jiří Dudák), mají tito dva členové zastu-
pitelstva 100% účast, neboť termíny za-
sedání se většinou volí primárně s ohle-
dem na jejich pracovní kalendář. 

Další v tabulce uvedenou statistikou 
je přehled hlasování jednotlivých čle-
nů. Zde je třeba podotknout, že se na 
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první pohled může jevit patrná shoda 
na drtivé většině témat, která jsou na 
zasedáních projednávána. Tak tomu 
ovšem není: jednoduše je možné ode-
číst zhruba jednu čtvrtinu témat, kte-
rá souvisejí se schvalováním běžných 
smluv spojených s  chodem obce Tel-
nice a  u kterých by zpravidla neměl 
být žádný rozumný a objektivní důvod 
proč s nimi nesouhlasit. Po tomto ode-
čtu se budou statistiky hlasování jevit 
již poněkud reálněji.

Děkuji všem zastupitelům za jejich 
práci v roce 2011 a těším se na spolu-
práci v roce příštím. Současně si dovo-
lím také vyslovit přání, aby se atmosfé-
ra při zasedáních zastupitelstva stala 
více přátelskou a  méně konfrontační. 
Je jistě v  dobrém zájmu všech členů 
zastupitelstva obce, ať už „koaličních“, 
či „opozičních“, aby se naší obci lépe 
dařilo. 

V roce 2012 nás čekají velká témata: 
oprava mateřské školy a  snad už ko-
nečné vyřešení problematiky 5. třídy 
telnické základní školy, dále pak také 
stanovení dlouhodobější koncepce 
telnického rybníka, řešení interneto-
vého pokrytí Telnice, opravy a úpravy 
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 ze zasedání zastupItelstva oBce

 oBecní polIcIe telnIce

telnického hřbitova, rozjezd vlastní 
obecní policie či stabilizace provoz-
ních podmínek obecní sportovní haly. 
Tento výčet však není zdaleka koneč-
ný, tak jako v  letošním roce se bude-
me i  v  tom příštím zabývat podněty 
a návrhy ze strany telnických občanů. 

Mnozí z  vás už to jistě znají z  vlastní 
zkušenosti: pokud to bylo možné, sna-
žili jsme se vyjít vstříc v co nejkratším 
termínu. Někdy jsme však bohužel i na 
některé vaše dobré nápady zapomně-
li, za to se vám upřímně omlouváme. 
Věřím, že je za námi vidět kus odvede-

né práce. Děkuji vám všem jménem 
zastupitelstva obce i  zaměstnanců 
obecního úřadu za ochotu a spoluprá-
ci, ale i pochopení. Věřím, že rok 2012 
bude z tohoto pohledu zase o kousek 
lepším, než ten předchozí.

František Kroutil

Přehled vybraných témat schvále-
ných zastupitelstvem obce za říjen a lis-
topad 2011:

•	 	schválení	 Provozního	 řádu	 obecní	
sportovní haly a také ceny za proná-
jem: 350 Kč/hod.

•	 	schváleny	finální	náklady	za	realizaci	
sportovní haly a  slavnostního cere-
moniálu vč. návštěvy z  partnerské 
obce Cífer

•	 	schválení	 záměru	 vydání	 knihy	 pa-
mětí pana Ladislava Kořalníka

•	 	schválení	prodloužení	testovacího	re-
žimu noční linky do 18. prosince, sta-
rosta obce vyzván k jednání s dalšími 
sousedními obcemi

•	 	schváleno	 vybudování	 veřejného	
osvětlení společností ENORM v  ulici 
Lány v hodnotě 220 000 Kč bez DPH

•	 	na	 návrh	 VAS	 Židlochovice	 schvále-
na cena vodného a stočného pro rok 
2012 v hodnotě 34,09 vč. DPH za vod-
né, resp. 31,01 Kč vč. DPH za stočné

•	 	schválení	 výpovědi	 veřejnoprávní	
smlouvy s Městem Židlochovice a vy-
dání nové obecně závazné vyhlášky 
č. 01/2011, kterou se zřizuje Obecní 
policie Telnice (od 1. 4. 2012)

•	 	předložen	 návrh	 rozpočtu	 obce	 na	
rok 2012

•	 	schválení	 smlouvy	 o  bezplatném	pře-
vodu telnického hřbitova z  Římskoka-
tolické farnosti Telnice na obec Telnice

•	 	schváleny	 nové	 dotační	 podmínky	
pro rok 2012

•	 	schválen	plán	inventur	za	rok	2011
•	 	schválení	 prodeje	 technicky	 opotře-

bené venkovní vývěsky telnické far-
nosti za cenu 500 Kč

•	 	schválení	 (staro)nových	 zástupců	 ve	
školské radě za obec Telnice: jsou jimi 
Josef Hrazdíra a František Kroutil

•	 	v  duchu	 diskuse	 s  vlastníky	 pozem-
ků z  ulice Palackého byla schválena 
změna projektové dokumentace na 
vybudování parkovacích stání u  pů-
vodního projektanta pana Víta Rybá-
ka v hodnotě 108 000 Kč vč. DPH

•	 	zastupitelstvo	obce	seznámeno	s vý-
sledky druhé obecní ankety  FK

s Proč se mění současný režim, kte-
rý existuje na bázi veřejnoprávní 
smlouvy s Městem Židlochovice, tzn. 
že v Telnici slouží a do konce března 
2012 sloužit bude Městská policie Ži-
dlochovice?

Důvodů je více. Tím hlavním je přede-
vším to, že pro naši obec je maximální 

prioritou dopravní bezpečnost, a to ne-
jen na hlavních komunikacích ve směru 
Brno-Hodonín, ale i  směrem na Sokol-
nice (ul. Palackého), na Otmarov (ul. 
V  dědině) atd. Hledali jsme technická 
řešení tohoto neutěšeného stavu. Jed-
nání s SÚS JMK v této věci byla dlouho-
době neúspěšná a jako jediné schůdné 

Leona 
Bímová

Vladimír 
Blaženka

Jiří 
Dudák

Metoděj 
Dudák

Miroslav 
Homola

Josef 
Hrazdíra

Zdeněk 
Jurczek

František 
Kroutil

Pavel 
Oborný

Jan 
Ryšavý 

Marie 
Šťastná

účast na zasedání 
zastupitelstva 
obce

účast 14 14 15 13 13 13 14 15 14 11 14

neúčast 1 0 0 2 1 2 0 0 1 0 1

část. neúčast 0 1 0 0 1 0 1 0 0 4 0

hlasování

pro návrh 91% 97,50% 99% 99,0% 98,5% 82,50% 96,50% 98,5% 98% 75% 87%

proti návrhu 2% 0,5% (1x) 0,5% (1x) 0,5% (1x) 0,5% (1x) 2% 0,5% (1x) 1% (2x) 2% 2% 1% (1x)

zdržel se 7% 2% 0,5% (1x) 0,5% (1x) 1% (2x) 15,50% 3% 0,5% (1x) 0% 23% 12%

a  řekněme efektivní řešení se jevilo 
zpomalení provozu vozidel formou 
vjezdových	bran,	což	si	z finančních	dů-

Zastupitelstvo obce Telnice schválilo dne 21. listopadu 2011 
obecně závaznou vyhlášku č. 01/2011, kterou zřizuje obecní 
policii s odkladným účinkem od 1. dubna 2012. Tímto termínem 
prakticky vznikne vlastní obecní policie v Telnici se dvěma stráž-
níky a služebnou v Telnici. K této myšlence se také připojily sou-
sední obce Měnín a Žatčany, které se rozhodly v této věci s Telnicí 
spolupracovat. Strážníci by tedy měli působit nejen na katastru 
naší obce, ale i obou zmíněných. Jistě vám mnohým vyvstávají 
při tomto tématu otázky, na které je dobré si odpovědět:
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vodů obec Telnice při zachování dalších 
významných priorit bohužel nemůže 
dovolit. Proto se jako jediné řešení jeví 
využití zákonné možnosti zřídit si vlast-
ní obecní policii, která bude využívat 
vlastní mobilní radar (viz obrázek; obec 
se jej chystá v  příštím roce zakoupit) 
a bude pravidelně měřit na problema-
tických úsecích. Věříme, že takto do-
sáhneme nejen určitého příjmu vybra-
ných poplatků z dopravních přestupků, 
ale především a  hlavně zvýšení re-
spektu projíždějících řidičů k  to-
muto účinnému nástroji, a  tedy 
i  snížení průjezdové rychlos-
ti naší obcí. Vzhledem 
k  tomu, že současná 
zákonná úprava již 
nevyžaduje ozna-
čování míst s  mě-
řením obecní policie 
zvláštní značkou, je si-
tuace v tomto ohledu 
jiná, než když se před 
lety tato spolupráce 
s  MP Židlochovice 
domlouvala. Další vý- 
hodou oproti součas-
nému vybavení MP Žid-
lochovice je to, že náš radar 
bude schopen účinně ovlá-
dat za určitých okolností i jeden 
strážník, a  ne hned několik, jako 
tomu bylo doposud. To vše zvyšuje 
flexibilitu a  účinnost tohoto řešení. 
V  současné chvíli také z  vybraných 
pokut nemá obec Telnice žádný pří-
jem do svého rozpočtu. Nicméně klí-
čovým důvodem je zvýšení dopravní 
bezpečnosti v naší obci.

s Proč nemůže obecní policie 
začít pracovat dříve?

Především je třeba počkat, až do-
běhne výpovědní lhůta z  veřejno-
právní smlouvy s  Městem Židlochovi-
ce. Této doby také využijeme k pořízení 
zákonem a obecní vyhláškou určeného 
vybavení nové obecní policie.

s Proč byly osloveny právě obce 
Měnín a Žatčany?

Myslím, že mohu potvrdit snad té-
měř za všechny naše občany, že právě 
s těmito obcemi nás pojí dlouhodobě 
dobré přátelské a  sousedské vzta-
hy a  také nemálo společných témat, 
a  to nakonec i  v  oblasti kriminality 
a bezpečnosti. Navíc tyto obce v tuto 
chvíli nemají řešenu svou bezpečnost 
právě formou vlastní obecní policie 

či veřejnoprávní smlouvy s jinou tak-
to vybavenou obcí. Jednání v  této 
věci byla svého času vedena také se 
sousední spřátelenou  obcí Sokolni-
ce (počátkem roku 2011), ovšem na 
realizaci této varianty nedošlo. Po 
odchodu Telnice ze současného reži-
mu fungování MP Židlochovice bude 
třeba, aby se zbylé obce, které služeb 
této městské policie využívají (Sokol-

nice, Moutnice, Kobyl-
nice a  Nesvačilka), 

dohodly na novém 

funkčním 
s y s t é m u 

bez Telni-
ce. Věřím, že se jim to 
podaří a  náš odchod 
z tohoto „svazku“ neztí-
ží realizaci jejich obec-
ních bezpečnostních 
koncepcí. Navíc se tou-
to novou spoluprací 
výrazně zvýší ope-
rativnost a  rychlost 
naší obecní policie: 
v  případě potřeby je 
mnohem rychlejší 
dojet několik kilome-
trů mezi našimi třemi 

obcemi než například z Nesvačilky do 
Kobylnic.

s Liší se v něčem služba městské 
policie od té „jen“ obecní?

Naprosto nijak. V obou případech se 
vše řídí stejnými pravidly a zákony. Tak-
že zákonné možnosti strážníků jakéko-
liv městské či obecní policie se v ničem 
neliší. Naši obecní strážníci by se roz-
hodně měli stát nejen nástrojem na do-
držování obecních vyhlášek a  zákonů 
naší republiky, ale také osobami, za kte-
rými budou občané moci kdykoliv přijít 
a požádat je o radu, názor či s důvěrou 

se obrátit i  s  podezřením na spáchání 
trestného činu či přestupku v  oblasti 
například občanského zákoníku. Mys-
lím, že heslo, které si zvolila státní po-
licie: „Pomáhat a  chránit“, je skutečně 
výstižné i pro činnost našich telnických 
strážníků.

s Jsou již v tuto chvíli vybráni stráž-
níci, kteří budou v Telnici působit?

Připravujeme personální výběrové 
řízení, s  jehož výsledky budou obča-
né seznámeni v  průběhu ledna 2012. 
Inzerci tohoto pracovního místa zadá-

váme jak přes úřad práce, tak i přes 
naše webové stránky či úřední des-
ku. Věřím, že vybereme kvalitní 
a spolehlivé strážníky.

s Jaké budou náklady na pro-
voz obecní policie?

Roční provozní náklady činí 
970  000 korun, o  které se budou 
dělit všechny tři obce v  poměru 
svých obyvatel, takže na Telnici do-
padá o  něco málo více než třetina 

z této částky. Tento celkový rozpočet 
je nastaven ve stejném režimu, jaký 

platí ve spolupráci s  MP Židlochovice. 
Jednorázově bude nutné pořídit radar, 
který stojí zhruba 400 tisíc korun a také 
nezbytné vybavení (použitý automobil 
bílé barvy, jeho dovybavení, policej-
ní výstroj atd.). To vše vyjde zhruba na 
150 tisíc korun. O podílu obou partner-
ských obcí na těchto jednorázových 
nákladech se v tuto chvíli ještě jedná.

Jen pro ilustraci aktuální situace s do-
pravní bezpečností v naší obci uvádím 
příklad ze života. V průběhu listopadu 
zde zástupci dodavatele radaru pro-
vedli asi 10minutové testovací měření, 
a to před základní školou a na ulici Pa-
lackého s těmito výsledky: Před školou 
jel kamion rychlostí 62 km/h a  v  uli-
ci Palackého osobní auto rychlostí 82 
km/h. Posuďte sami: měření se konalo 
v  poledne běžného pracovního dne 
a  opravdu netrvalo celkově déle než 
zhruba 10 minut. Mohlo jít samozřejmě 
o náhodu, i když si to rozhodně nemy-
slím, neboť obdobné testovací měření 
v Měníně dopadlo s podobným výsled-
kem.

Věřím, že zřízení Obecní police Telni-
ce přinese naší obci to, co velmi potře-
bujeme: další citelné zpomalení pro-
vozu na všech komunikacích v  Telnici 
a zvýšení dopravní bezpečnosti a také 
větší dostupnost strážníků v naší obci.

František Kroutil
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Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
na svém 18. zasedání dne 21. listopadu 
2011 nová pravidla své dotační politiky 
na rok 2012. Původní dotační pravidla 
zavedlo předchozí zastupitelstvo obce 
v čele se svým starostou panem Ladisla-
vem Šustrem ml., současné zastupitel-
stvo obce tato pravidla doplnilo o nová 
ustanovení tak, jak se jevila zkušenost 
s  jejich využíváním v  roce 2011. Hlav-
ním cílem nových pravidel je především 
to, aby měl každý seriózní žadatel šanci 
získat příspěvek na realizaci svého ná-
padu a aby si naše obec zachovala leti-
tý charakter kulturního, společenského 

a  sportovního centra. Všichni poten-
ciální žadatelé a  zájemci o  spolupráci 
se mohou s důvěrou obrátit na obecní 
úřad, který s nimi žádost vyplní, pomů-
že jim s přípravou jejich aktivity a také 
s následným formulářem na vyúčtování 
nákladů akce. V roce 2011 to tak dobře 
fungovalo a věřím, že všichni, kteří této 
možnosti využili, ocenili tento vstřícný 
přístup, na kterém nechceme nic měnit.

Ve zkratce tedy popíšu, jaké v Telnici 
máme dotační programy; písmenem 
„K“ jsou označeny programy pro kultur-
ní a společenské činnosti, písmenem „S“ 
pak ty sportovní:

dotační program K1 – celoroční  
podpora organizátorů kulturních a spo-
lečenských akcí a provozu zařízení slou-
žících kultuře a  společenskému životu 
(podle praxe z  minulých let by se sem 
zařadily žádosti od Telnického sluníčka, 
telnické farnosti, dále také od Myslivec-
kého sdružení Telnice apod.)

dotační program s1 – celoroční 
podpora činnosti sportovních organiza-
cí a provozu sportovních zařízení (v mi-
nulých letech např. Orel jednota Telnice 
a TJ Sokol Telnice)

dotační program K2 – podpora jed-
norázových kulturních a společenských 

 Obec Telnice vyhlašuje výběrové řízení na pozici strážník Obecní policie Telnice.

vÝBěrové řízení na pozIcI strážníKa 

zákonné podmínky:
– státní občan ČR
– věk minimálně 21 roků
– zdravotní a fyzická způsobilost
– střední vzdělání s maturitní zkouškou
–  bezúhonnost a  spolehlivost ve smyslu zákona 

č. 553/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů

další požadované předpoklady:
– komunikativní osobnost, organizační schopnosti,
–  schopnost samostatné práce a aktivního přístupu k ře-

šení problémů
–  uživatelská znalost práce na PC, ochota se učit novým 

věcem
– řidičský průkaz sk. B
– zbrojní průkaz skupiny D
–  platné osvědčení o  splnění stanovených odborných 

předpokladů podle zák. č. 553/1991 Sb., o obecní poli-
cii výhodou

–  praxe u  bezpečnostních složek, případně ve státní 
správě nebo samosprávě výhodou

–  znalost cizího (anglického nebo německého) jazyka 
výhodou

způsob a termín nástupu: 
–  pracovní poměr na dobu neurčitou, nástup k 1. dubnu 

2012, případně dle dohody

platové zařazení: 
–  řídí se zákonem č.  262/2006 Sb., nařízením vlády 

č. 564/2006 Sb. a nařízením vlády 222/2010 Sb.

lhůta a způsob podání písemné přihlášky:
–  do 5. ledna 2012 osobně nebo poštou na adresu: Obec 

Telnice, Růžová 243, 664 59 Telnice
   (v případě zaslání přihlášky poštou je rozhodující da-

tum doručení dokumentu na výše uvedenou adresu)

Minimální náležitosti přihlášky:
–  jméno, příjmení, titul, datum a  místo narození, státní 

příslušnost, místo trvalého pobytu, číslo občanského 
průkazu, kontaktní telefon, e-mail, datum a podpis

–  strukturovaný životopis v českém jazyce
–  čestné prohlášení o bezúhonnosti ve smyslu § 4a zákona 

č. 553/1991Sb. o obecní policii, ne starší než 3 měsíce
–  výpis z evidence rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce
–  čestné prohlášení o spolehlivosti ve smyslu § 4b zákona 

č. 553/1991Sb. o obecní policii, ne starší než 3 měsíce
–  lékařský posudek o  zdravotní způsobilosti podle vy-

hlášky MV č.  444/2008 Sb., příloha č.  2, ne starší než 
3 měsíce

–  ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání
–  uvedení výslovného souhlasu s nakládáním s poskyt-

nutými osobními údaji pro účely tohoto výběrového 
řízení ve smyslu zákona č.  101/2000 Sb. o  ochraně 
osobních údajů

Po vyhodnocení přihlášek budou vybraní uchazeči vy-
zváni k ústnímu pohovoru, v  rámci kterého doloží písem-
ný závěr odborného vyšetření psychologického pracoviště 
o  způsobilosti uchazeče o  přijetí do pracovního poměru 
strážníka obecní policie. Odborné vyšetření si hradí sám  
každý uchazeč a přibližná cena je 1 600 Kč.

Bližší informace na telefonním čísle 544 224 410, e-mail: 
starosta@telnice.cz.

Písemnou přihlášku spolu s požadovanými doklady a pří-
lohami doručte v  zalepené obálce se značkou „obecní  
policie – neotvírat“ na adresu: Obec Telnice, Růžo- 
vá 243, 664 59 Telnice.

Nevyžádané dokumenty a  doklady budou po ukončení 
výběrového řízení skartovány.

Vyhlašovatel si vyhrazuje právo zrušit toto výběrové říze-
ní kdykoliv v jeho průběhu.

František Kroutil, starosta obce Telnice
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1.  telnický rybník by měl sloužit na-
dále k těmto účelům:

a)  rybaření v současném rozsahu (tedy 
víkendy, státní svátky) – 17,5 %

b)  rybaření v  rozšířeném režimu (mini-
málně v letních měsících) – 28 %

c)  jako přírodní koupaliště – biotop, 
bez možnosti rybaření – 54,5 %

Komentář starosty obce: tímto vý-
sledkem se obec de facto rozděluje 
téměř na polovinu na rybáře a  ty, kte-
ří chtějí koupaliště bez rybaření. Roz-
lousknutí tohoto oříšku, jak dál naložit 
s rybníkem, bude tedy na zastupitelstvu 
obce.

2.  Je rozsah kulturních a sportovních 
událostí v telnici dostatečný?

a)  ano, rozhodně, nabídka je velmi 
rozmanitá – 91 %

b)  nabídka je sice široká, ale bylo by 
vhodné ji doplnit například těmito 
akcemi:… – 3 %

c)  vůbec mne to nezajímá, téměř niče-
ho se neúčastním – 5 %

Komentář starosty obce: tato velmi 
jasná odpověď je jistě poděkováním 
všem organizátorům kulturních či spor-
tovních událostí v Telnici, proto věřím, 
že se současnou nabídku podaří dlou-
hodobě udržet.

3.  pokud by obec telnice získala zpět 
budovu koloniálu, jaké využití 
preferujete?

a)  zbourání a rozšíření náměstí o klido-
vou zónu – stromy, posezení apod. – 
22 %

b)  zbourání a  vytvoření esteticky upra-
veného parkoviště – 4 %

c)  zbourání a postavení domu služeb 
pro občany (lékař, drobní živnost-
níci), v podzemí klubovna pro děti 
a  mládež, v  podkroví půjčovna 
krojů apod., na dvoře parkoviště – 
64 %

d)  oprava současné budovy a  využití 
pro obecní účely – např. přestěho-
vání obecního úřadu do bezbariéro-
vých prostor atd. – 8 %

e)  obec by se o tuto budovu neměla vů-
bec zajímat – 1 %

Komentář starosty obce: z  výsledků 
je patrné především to, jakým způso-
bem lidé tento problém vnímají. Roz-
hodně jej nepřehlíží a  naopak chtějí, 
aby se v něm obec angažovala. Varianta 
nejširšího využití se mi jeví rozhodně 
jako dlouhodobě nejrozumnější. Zásad-
ní potíž je ovšem v  tom, že obec není 

akcí (hlásit se může každý telnický ob-
čan či organizace, pořádající tento typ 
akcí)

dotační program s2 – podpora jed-
norázových sportovních rekreačních 
aktivit (hlásit se může každý telnický 
občan či organizace, pořádající tento 
typ akcí)

dotační program K3 – podpora or-
ganizátora jednorázových specifických	
kulturních a společenských akcí (hlásit 
se může kdokoliv, kdo nabízí organiza-
ci	 specifické	 akce,	 zastupitelstvo	 obce	
se rozhodne, zdali této aktivitě přidělí 
svou podporu a v jaké výši – názorným 
příkladem může být nápad nadšeného 
telnického milovníka cimbálky, který 
přiláká do Telnice Jožku Černého a za-
stupitelstvo se bude rozhodovat, jest-
li je to pro naši obec přínosná akce, 
či nikoliv a  zdali ji byť menší částkou  
podpoří)

dotační program s3 – podpora or-
ganizátora	 jednorázových	 specifických	
sportovních akcí (hlásit se může kdo-
koliv,	 kdo	 nabízí	 organizaci	 specifické	
akce, zastupitelstvo obce se rozhodne, 

zdali této aktivitě přidělí svou podpo-
ru a  v  jaké výši – názorným příkladem 
může být nápad nadšeného telnického 
tenisty, který přiláká Tomáše Berdycha 
do Telnice na zápas s Rogerem Federe-
rem a zastupitelstvo se bude rozhodo-
vat, jestli je to pro naši obec přínosná 
akce, či nikoliv a zdali ji byť malou část-
kou podpoří)

Dotační program s číslem „3“ v názvu 
vznikl proto, aby bylo možné někte-
ré aktivity, které obec již podporovala 
(např. automobilový závod na Mohyle 
míru),	či	nové	nápady	lépe	identifikovat	
– všichni žadatelé musejí vyplnit stejný 
formulář, a  obci tak zůstane podrob-
nější evidence toho, na co vlastně své 
prostředky vydala. Jinými slovy: zcela 
všichni	 žadatelé,	 kteří	 chtějí	 finanční	
podporu od obce Telnice na nějakou 
jednorázovou činnost, musejí mít stej-
né podmínky.

Oproti pravidlům z  minulých let je 
zde tedy jasně uvedeno, že všechny 
žádosti o  dotaci schvaluje výhradně 
a jen zastupitelstvo obce. Starosta obce 
nemá právo rozhodnout o  tom, komu  

a v jaké výši bude dotace přidělena. 
O dotaci K2, S2, K3, S3 je možné si požá-
dat na každý kvartál dopředu:

na první kvartál 2012 do 12.  ledna 2012, 
na druhý kvartál 2012 do 1. března 2012,  
na třetí kvartál 2012 do 1. června 2012,  
na čtvrtý kvartál 2012 do 7. září 2012.

Současně bylo vyhověno větším or-
ganizacím a o dotace na jednotlivé akce 
je možné žádat na začátku roku (do 12. 
ledna 2012) i s předložením celoročního 
kalendáře akcí tak, aby tyto organizace 
mohly s podporou ve svém ročním roz-
počtu počítat. 

Všechny dotační programy, podmín-
ky i žádosti jsou k dispozici na interne-
tových stránkách obce: www.telnice.cz  
a  také v  písemné podobě přímo na 
obecním úřadě. Starosta obce je také 
ochoten komukoliv poradit, vysvětlit 
a  pomoci se zařazením jeho nápadu 
do správné dotační kategorie a pomo-
ci s  potřebnou administrativou. Děkuji 
všem za dosavadní spolupráci v  této 
oblasti a těším se na další v roce 2012.

František Kroutil

V průběhu září, října a nakonec i části listopadu pro-
běhla v  Telnici druhá obecní anketa na další téma-
ta, která v tuto chvíli řeší náš obecní úřad. Stejně jako 
minule se distribuce anketních lístků a  komunikace 
s  občany ujala slečna Kateřina Rožnovská, které pat-
ří upřímný dík za její ochotu a vstřícnost, s  jakou k to-
muto úkolu přistoupila. Tentokrát se podařilo sesbírat  
316 dotazníků, svůj názor tedy vyjádřilo 65 % telnic-
kých domácností. Ač hlasovat může každý dospělý ob-
čan sám za sebe, obvykle odevzdávají občané jeden 

dotazník za celý svůj dům. Kromě samotných výsledků 
je třeba ještě zmínit to, že si 60 lidí nechalo dodatečně 
doplnit den svých narozenin do webového systému, 
který právě v den jejich narozenin na tomto místě zve-
řejní jejich jméno. Děkujeme za důvěru. Kromě samot-
ných odpovědí nám byly doručeny zajímavé podněty, 
nápady, ale samozřejmě i  kritika. Postupně se těmito 
poznámkami zabýváme. Děkujeme za upřímnost. 

Výsledky ankety jsou tyto (barevné grafy k výsledkům 
jsou vytištěny vpředu, na druhé straně obálky):
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Vážení spoluobčané,
ráda bych vám touto cestou podě-

kovala za vstřícnost, s jakou jste mě, 
až na pár drobných výjimek, přivítali 
u vás doma. Byla to již druhá obecní 
anketa a mnozí z vás vznesli zajíma-
vé nápady a  připomínky. Vše jsem 
poctivě sepsala a předala na obecní 
úřad. A  je již na telnickém zastupi-
telstvu, jak si s  tím poradí. Bohužel 

se mi nepodařilo setkat se se všemi 
domácnosti, a  to z  toho důvodu, 
že jsem se u nich opakovaně nedo-
zvonila. Avšak ti, kteří měli i  přesto 
zájem dotazník vyplnit, byli vybíd-
nuti k  tomu, aby kontaktovali buď 
mě, nebo obecní úřad. V tomto jsou 
snad obě strany spokojené. Bohužel 
se však šíří fáma, že anketa byla zma-
nipulována a  výsledky upraveny. 

S  klidným svědomím mohu říct, že 
tomu tak opravdu není. Vyplňování 
bylo sice anonymní, ale bylo učině-
no několik opatření, takže k  žád-
nému zneužití dojít nemohlo a  ani 
nedošlo. Přeji nám všem, abychom 
v  Telnici dokázali spolupracovat 
a  společnými silami si utvářeli krás-
né místo k žití.

Kateřina Rožnovská

Zastupitelstvo obce Telnice na svém 
18. zasedání dne 21. listopadu 2011 
schválilo	 finální	 rozpočet	 za	 realizaci	
obecní sportovní haly v Telnici ve výši 
1  510  440 korun. V  této ceně jsou 
zahrnuty jednak dodatečné náklady 
na předláždění šikmé hrany házen-
kářského hřiště, se kterými nebylo 
původně počítáno (na šikmé hraně 
by nemohly stát lavičky pro diváky, 
dokonce ani dlouhodobější stání na 
šikmé ploše není pro diváky praktic-
ky snesitelné), a také dokoupení uni-
verzálních sloupků na tenis, volejbal 
a  nohejbal se sítí a  lajnování hřiště). 
Dokoupení těchto doplňků má zvýšit 
atraktivitu pronájmu obecní sportov-

ní haly. Prostředky, které byly na rea-
lizaci této stavby použity, jsou zcela 
obecní. Sportovní hala je v  majetku 
obce Telnice a  ta ji provozuje. Sokol 
Telnice obci za symbolickou 1 koru-
nu pronajímá pozemek, na kterém 
hala stojí, a také za nákladovou cenu 
umožňuje využití sociálních zařízení 
a  šaten v  budově sokolovny. Vedení 
obce hodnotí realizaci obecní spor-
tovní haly jako úspěšně zvládnutý 
projekt a  děkuje všem,  kteří se o  to 
jakýmkoliv způsobem přičinili – do 
jisté míry lze odhadovat, že se o stav-
bu přetlakové haly zasloužily desítky 
spoluobčanů naší obce, kteří přispěli 
ať už konkrétní prací, nebo pomocí 

s  vyřízením různých nezbytných po-
volení, dobrou radou či doporučením. 
Obecní hala je v tuto chvíli pronajata 
na zhruba dvě třetiny provozu, který 
by	 měl	 financovat	 její	 náklady	 (pře-
devším za elektřinu a plyn na topení). 
Obec Telnice děkuje také všem, kteří 
jakkoliv sportování v obecní sportov-
ní hale propagují a  šíří dobré jméno 
naší obce i tohoto sportoviště. Správ-
cem obecní haly byl vybrán pan Adam 
Langer – tel.:  725 499 699. Cena za 
pronájem činí 350 korun na hodinu 
(resp. 280 ve všední dny dopoledne). 
Bližší informace o  provozu haly se 
dozvíte dále v  této rubrice, v  článku 
Zprávy z obecního úřadu.  FK

majitelem tohoto domu a  její původní 
předkupní právo již nelze využít. V tuto 
chvíli obec hledá řešení, jak se stát zno-
vu majitelem tohoto důležitého domu 
na Masarykově náměstí (viz vložený le-
ták k obecnímu referendu).

4.  Jak se vám líbí telnický zpravo-
daj?

a)  líbí se mi, oceňuji rozsah a množ-
ství informací, rád(a) si jej přečtu 
– 89 %

b) dá se to číst – 11 %
c) nelíbí se mi – 0 % (1 ks)

Komentář starosty obce: za tyto odpo-
vědi mohu jen děkovat. Je to především 
zásluha všech, kteří se na jeho tvorbě 
podílejí: od redaktora Jana Vybírala, přes 
všechny dodavatele příspěvků, obrázků 
apod. až po práci typografa Miloslava 
Vymazala. Díky všem za to. Nicméně je 
i vidět, že pořád máme co zlepšovat.

5.  Měla by obec zakoupit techniku 
pro rozšíření svých služeb obča-
nům za rozumnou cenu, např. se-
kání trávy, kácení stromů, zápůjč-

ku plošiny pro práce ve výškách 
apod.?

a)  ano, uvítali bychom to a těchto slu-
žeb rádi využijeme – 28 %

b)  neumím se rozhodnout, záleže 
lo by na typu služby a  její ceně – 
39,5 %

c)  obec by se měla starat pouze o obec-
ní pozemky a  tyto služby občanům 
nenabízet – 32,5 %

Komentář starosty obce: odpovědi 
jsou prakticky rozvrženy rovnoměrně 
do všech možných odpovědí. Nicméně 
s  ohledem na další stále nejasný vývoj 
v  personální otázce na obecním úřadě 
(dotační politika státu v oblasti zaměst-
návání pracovníků na obecních úřadech 
je nestálá a nepředvídatelná) bude roz-
hodně potřeba si nejdříve počkat na to, 
v jaké sestavě bude obec v příštím roce 
fungovat.

6.  vyhovují vám úřední hodiny obec-
ního úřadu? (po, st, čt 8.00–18.00)

a) ano – 92 %
b)  ANO, ale stačil by i  menší rozsah 

úředních hodin – 8 %

c)  NE, uvítal(a) bych tento rozsah úřed-
ních hodin:… – 0 %

Komentář starosty obce: vzhledem 
k  celkem jasné odpovědi tedy zůstane 
současný režim i nadále.

7.  vyhovuje vám tato komunikace 
s obecním úřadem?

a)  ano, jsem rád(a), že se mohu 
k obecním otázkám takto vyjádřit 
– 97 %

b)  ne, myslím si, že se tím nic nezmění – 
1 %

c)  je mi to úplně jedno – 2 %
Komentář starosty obce: jsem rád, 

že tato forma komunikace vyhovuje. 
Budeme v ní rozhodně pokračovat, ne-
boť kromě jasných odpovědí na některé 
palčivé otázky získáváme i řadu upřím-
ných podnětů, které rekapitulují naši 
práci či jí dávají nové nápady: jelikož to 
děláme právě a jenom pro vás (tedy pro 
nás všechny), má to celé smysl dělat. 

Děkujeme všem, kteří se ankety roz-
hodli zúčastnit a  pomoci zase některé 
věci posunout dál.  FK



  platBa poplatKů za svoz  
KoMunálníHo odpadu

 plány oBce telnIce (neJen) na roK 2012

 InForMační systéMy veřeJné správy
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Poplatek za pevný komunální od-
pad zůstává v  roce 2012 stejný jako 
v  letošním roce, tj. 500 Kč na osobu. 
Úhrady poplatku můžete provádět buď 
bezhotovostním příkazem na účet č. 
5821641/0100 (jako variabilní symbol 
uveďte číslo popisné svého domu), ane-
bo v hotovosti v úředních hodinách na 
obecním úřadě od ledna 2011, do 20. 
ledna poplatky bude poplatky vybírat 
pouze pan Ing. Jiří Dudák, po 20. led-
nu i  paní Jana Králová. V  každém pří-

padě prosím vyplňte tiskopis vložený 
do tohoto čísla Telnického zpravodaje: 
při bezhotovostní platbě ho vhoďte 
do poštovní schránky obecního úřadu. 
Poplatek za pevný domovní odpad je 
povinna uhradit každá osoba trvale hlá-
šená v Telnici, i občané s úřední adresou 
na obecním úřadě v Telnici, dále cizinci 
s  trvalým pobytem v  obci Telnice. Po-
platek za psa i nájemné z obecních po-
zemků zůstávají v roce 2012 stejné jako 
letos.  Jana Králová

Před námi je další rok práce zastupi-
telstva obce Telnice, které se v tuto chví-
li připravuje na realizaci priorit pro rok 
2012. Již teď zřejmé, že se ne vše z vy-
braných témat podaří zrealizovat, neboť 
věci samotné obvykle souvisejí s mno-
ha okolnostmi, které ne vždy může 
obec ovlivnit. Podstatným hlediskem 
jsou	 samozřejmě	 i finanční	prostředky,	
se kterými chceme dobře hospodařit. 

Zcela jasnou prioritou je jistě oprava 
mateřské školy, na kterou se v  zimě 
projekčně připravujeme. Nezbytné prá-
ce nelze již více odkládat, navíc je nutné 
se ohlížet na samotný provoz školky: 
pokud to půjde, budeme se snažit jej co 
nejméně ovlivnit. Jakým způsobem to 
ovlivní letní hlídání dětí, které bychom 
také rádi znovu zrealizovali, se ještě 
v tuto chvíli nedá odhadnout. 

Další připravovanou prioritou je vy-
řešení rozšíření nabídky školní výuky 

o  pátou třídu. V  tuto chvíli chystáme 
projekt na přístavbu pavilonu ke stáva-
jící škole ke stavebnímu povolení, sou-
časně na stole leží původní projekt na 
přestavbu mateřské školy na základní 
školu. Realizace přístavby stávající školy 
se	 jeví	 reálněji	 z časového	 i finančního	
pohledu, realizace původního velké-
ho projektu na „novou školu“ je v  tuto 
chvíli z  obou hledisek téměř nereálný. 
Nicméně	finální	rozhodnutí	učiní	zastu-
pitelstvo obce počátkem roku 2012.

Budova bývalého koloniálu je stá-
le v  neutěšeném stavu – nepatří však 
obci Telnice a  dokud patřit nebude, 
těžko může obec dlouhodobě ovliv-
ňovat záměry, které s  ní mohou mít 
stávající či budoucí majitelé. Jak se uká-
zalo v obecní anketě, je zájmem většiny 
místních obyvatel, aby se obec pokusila 
tento problém vyřešit. Jednou z variant 
je zakoupení objektu a  jeho zbourání 

a následné vystavění domu služeb pro 
občany – ovšem nejdříve je zapotřebí 
budovu i  pozemek zakoupit. Zastupi-
telstvo obce se proto rozhodlo vyhlásit 
místní referendum o koupi této budovy 
i s pozemkem (pozor, neplést si s obecní 
anketou), které se bude konat v sobotu 
28. ledna 2012 od 8 do 20 hod. v  bu-
dově ZŠ Telnice. Rozhodnutí občanů 
bude zastupitelstvo plně respektovat. 
Více na přiloženém letáčku, nástěnkách  
a www.telnice.cz.

Obec Telnice získala do svého ma-
jetku telnický hřbitov. A  v  roce 2012 
bude pokračovat v  rekonstrukci jed-
nak hrobových míst, ale také v  opravě 
hřbitovní zdi ve východní části hřbitova 
(sousedící s  manželi Kocmundovými, 
se kterými postup všech prací budeme 
řádně konzultovat). V  této záležitosti 
bychom rádi využili pomoci široké ve-
řejnosti a zorganizovali obecní brigádu.

telničtí občané si mohou na oú v tel-
nici vyřídit tyto své žádosti:
–  zápis údaje o  adrese místa trvalého 

pobytu do informačního systému evi-
dence obyvatel

–  zápis údaje o doručovací adrese do in-
formačního systému evidence obyvatel 

občané mohou získat tyto výpisy:
–  výpis z bodového rejstříku (pro řidiče 

motorových vozidel)
–  výpis z  insolvenčního rejstříku (data-

báze dlužníků)

–  výpis z katastru nemovitostí
–  výpis z rejstříku trestů
–		výpis	ze	seznamu	kvalifikovaných	do-

davatelů
–  výpis ze živnostenského rejstříku
–  výpis z  registru účastníků provozu 

modulu autovraků ISOH
–  výpis z  registru živnostenského pod-

nikání pro právnickou osobu
–  výpis z  registru živnostenského pod-

nikání pro fyzickou osobu
–  výpis z obchodního rejstříku

od 1. ledna 2012 se opět rozšiřují možnosti obecního úřadu v telnici v ob-
lasti získávání informací ze státních informačních systémů. Jedním z těchto 
systémů je například dobře známý checkpoint.

další možnosti vyřízení některých 
požadavků:
–  zřízení a zrušení datové schránky, ob-

nova přístupových kódů a  jiné věci 
spojené s datovou schránkou

–  autorizované konverze z elektronické 
do listinné podoby dokumentu

–  autorizované konverze z  listinné do 
elektronické podoby dokumentu

–  přidělení popisného čísla se zápisem 
do informačního systému státní správy
Všechny tyto služby vám rádi poskyt-

nou pracovníci obecního úřadu místosta-
rosta obce pan Ing. Jiří Dudák a paní Jana 
Králová v úřední dny pondělí, středa, čtvr-
tek od 8  do 18 hodin. Těšíme se na vaši 
návštěvu. Jana Králová, účetní OÚ

oBecní úřad 
InForMuJe, 

že od 24. prosince 2011 do 
1. ledna 2012 bude obecní 
úřad uzavřen. 

žádáme občany, aby si všech-
ny potřebné záležitosti, které se 
týkají roku 2011, vyřídili nejlépe 
v  úředních dnech před tímto ter-
mínem. děkujeme za pochopení.

OÚ Telnice
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 zprávy z oBecníHo úřadu

telnický rybník byl velkým tématem 
druhé obecní ankety. Ať už se zastupi-
telstvo rozhodne pro variantu rybaření, 
nebo koupaliště, musí se opravit systém 
přítoku, stavidlo i  cesta odtoku vody 
z rybníka. Dalším tématem je jméno bu-
doucího provozovatele rybníka. 

Obyvatelé ulice palackého a  pře-
devším chodci procházející touto ulicí 
(většinou do nádražní čtvrti) už nějaký 
čas čekají na řešení neutěšeného stavu 
s parkováním na chodnících. Po diskusi 
s majiteli pozemků v zatáčce této ulice 
došlo k návrhu změny projektu, kterou 
zastupitelstvo obce objednalo u projek-
tanta. Na základě této změny je možné, 
že se aspoň z části tento projekt podaří 
zrealizovat, a  tím se zvýší bezpečnost 
procházejících chodců.

Rok 2012 bude prvním rokem rozjez-
du obecní policie telnice. Od 1. dubna 
2012 začnou sloužit v  Telnici, Měníně 
a Žatčanech dva strážníci a věříme, že si 
dají záležet na tom, aby občané v dob-
rém poznali změnu v  oblasti dopravní 
bezpečnosti a pořádku v naší obci.

Obec Telnice hledá vhodný pozemek 
pro budoucí stavbu domova pro seni-
ory v Telnici. Budeme věřit, že se podaří 
najít dobré řešení za rozumnou cenu, 
jednání již probíhají.

řešení obecního internetu je jed-
ním z  nedořešených témat roku 2011. 
Pokusíme se konečně v roce 2012 v této 
věci posunout z  místa. V  tuto chvíli již 
máme k  dispozici několik desítek sou-
hlasů občanů s  navrhovaným řešením 
se	 společností	 Self	 Servis.	 Definitivní	
rozhodnutí je na zastupitelstvu obce.

V  roce 2012 bychom se také rádi 
pustili do rozšíření a obnovy dětských 
hřišť. Které lokality naše snaha zasáh-
ne,	nelze	v tuto	chvíli	ještě	specifikovat,	
nicméně rádi bychom, aby se tak stalo 
jak v centrální části obce, tak i v nádraž-
ní čtvrti. V této věci velmi spoléháme na 
účast našich spoluobčanů na obecních 
brigádách – domníváme se, že práce na 
úpravě prostoru pro naše děti by mohly 
být společnou morální prioritou obča-
nů celé naší obce. Těšíme se na setkání 
s vámi na obecních brigádách.

V letošním roce došlo k četným opra-
vám místních komunikací, částečně 
i některých chodníků. V menších opra-
vách budeme samozřejmě nadále po-
kračovat. Pokud to bude možné, rádi 
bychom se pokusili o  realizaci, nebo 
alespoň přípravu realizace chodníku na 
„Mrtvou“, tedy po pravé straně silnice 
na Brno, stejně tak se chceme pokusit 
o  přípravu projektu chodníku okolo 
potoka.	 Čeká	 nás	 také	 finální	 diskuse	
s  obyvateli bytového domu na Hliní-
kách o  parkovacím stání před těmito 
domy. Pokusíme se připravit k realizaci 
myšlenku rozšířeného chodníku či cyk-
lostezky z  ulice Palackého na nádražní 
čtvrť.

V  kulturní a  společenské oblasti nás 
čeká realizace Kulturního léta spolu se 
spolky a sdruženími, práce na sborníku 
písní, kulturní a podnikatelské brožurce 
(snad už), příprava projektu označení 
turisticky atraktivních míst v obci, pod-
pora seniorských aktivit (například pro-
střednictvím Klubu aktivních seniorů), 
podpora kulturních, společenských 

a sportovních aktivit telnických orga-
nizací i organizačně schopných jednot-
livců. Důležité je samozřejmě také sta-
bilizovat provoz obecní sportovní haly 
tak, aby se její náklady alespoň rovnaly 
výnosům.

Mnohá z těchto témat také ovlivňuje 
schválení nového územního plánu; 
věříme, že se jej podaří veřejně projed-
nat a následně schválit počátkem roku 
2012. To je jedna nezbytných podmínek 
k tomu, abychom se ve svém plánování 
i některých realizacích mohli posunout 
o kus dál.

Nesmíme ale zapomínat i  na další 
dlouhodobá témata jako je napří-
klad oprava průtahu naší obcí (ulice 
Brněnská, Masarykovo nám., Draha), 
odstranění sloupů elektrického vedení 
na Masarykově náměstí, výsadba zele-
ně v  intravilánu i  extravilánu, hledání 
vhodného prostoru pro lékaře v Telnici 
a další podstatná témata.

Jistě chápete, že všechno uvedené 
se v  jednom roce zvládnout nedá a  z 
jednoho obecního rozpočtu by to jistě 
nešlo zrealizovat. Nechceme také zapo-
mínat na spoustu drobností, se kterými 
za námi denně přicházíte: i na ně musí 
zůstat dostatek prostoru. Ne vždy je ale 
všechno jen věcí peněz. Za vším chceme 
vidět především snahu o to, aby se vám 
v Telnici dobře žilo. Kéž se nám všem 
společně v roce 2012 dobře daří!

František Kroutil, starosta obce 
Vladimír Blaženka, 

1. místostarosta obce 
Ing. Jiří Dudák, 

2. místostarosta obce

provoz přetlaKové  
sportovní Haly

Přetlakovou sportovní halu jsme slav-
nostně uvedli do provozu 28. října 2011. 
V  současné době, tedy po necelých 
dvou měsících fungování, je její obsa-
zenost cca na 65 % stavu, který je nutný 
k jejímu vyrovnanému provozu. Největ-
ším „nájemníkem“ je oddíl házené TJ 
Sokol Telnice, jehož všechna družstva 
halu využívají. Obsazuje z  aktuálního 
stavu přibližně 1/3. Dalšími významný-
mi zákazníky jsou házenkáři ze Sokol-
nic, kteří využívají sportoviště pro svoje 
týmy mužů i žáků několikrát týdně. Do-
spělí si navíc zvolili naši „nafukovačku“ 
jako domácí prostředí, a  házenkářští 
fandové tak mohou, vedle zápasů do-
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mácích, navštěvovat další druholigová 
házenkářská utkání. Ostatní uživatelé 
jsou především z řad fotbalistů z okolí. 
Namátkou: Otmarov, Opatovice, Žatča-
ny, Sokolnice aj. Nesmíme zapomenout 
na další místní oddíly, které halu využí-
vají – volejbalisté TJ Sokol Telnice a fut-
salistky Baby Tennessee. Také místní ZŠ 
naplňuje hodinami tělesné výchovy 
v dopoledních hodinách volnou kapa-
citu „přetlakovky“. Z  klubů mimo naše 
nejbližší okolí navštěvují obecní spor-
toviště s radostí malí házenkáři z Brna-
-Juliánova. V  průběhu listopadu jsme 
zajistili na stávající povrch nalajnování 
kurtů na již zmíněný volejbal, dále na 
tenis a  nohejbal. S  tím související in-
vesticí bylo zakoupení univerzálních 
sloupků a sítě pro výše uvedené druhy 
sportů. Postupně tedy začínají halu vy-
užívat místní i přespolní tenisté. Věříme, 
že pestrá nabídka využití nám do bu-
doucna	zajistí	dostatečný	přísun	financí	
potřebných k nedotovanému provozu. 
O úklid haly a nejbližšího okolí se vzor-
ně stará náš oddíl házené, odpověd-
ným přísným, ale vstřícným správcem 
je pan Adam Langer – tel.: 725 499 699. 
V  případě zájmu ostatních sportovců 
z řad organizovaných i z řad široké ve-
řejnosti o  sportování v  teple a  příjem-
ném prostředí s možností osprchování, 
kontaktujte správce, či si rezervujte ter-
mín na internetových stránkách obce. 
Cena pronájmu činí 350 korun na hodi-
nu, resp. 280 ve všední dny od 8 do 14 
hod. Těšíme se na Vás!

zMěna rozpočtovéHo  
určení daní

Obec Telnice podporuje všechny zá-
konné aktivity, které povedou k  navý-
šení obecního rozpočtu v  budoucích 
letech. Jednou z těchto aktivit je snaha 
o změnu pravidel Rozpočtového určení 
daní (RUD). V  případě, že by byl přijat 
aktuální	 návrh	Ministerstva	 financí	 ČR,	
obec Telnice by mohla získat zhruba 
2 680 000 korun do svého ročního roz-
počtu navíc. Je třeba také samozřejmě 
zmínit, že dopad změny DPH a stupňu-
jící se ekonomické krize může mít pod-
statný vliv na skutečnou velikost příjmů 
i výdajů obecního rozpočtu (a to i po pří-
padné změně RUD), takže každé navý-
šení příjmů obecního rozpočtu je vítá-
no. Obec Telnice se připojila k aktivitám 
Spolku pro obnovu venkova a Sdružení 
místních samospráv a zaslala premiéro-
vi ČR panu RNDr. Petrovi Nečasovi tzv. 
klíčový dopis, jehož plné znění nalez-

nete na internetových stránkách obce 
www.telnice.cz. Obec Telnice věří, že se 
na vládní úrovni podaří najít řešení, jak 
pomoci menším obcím s  jejich příjmy, 
a tím dodržet priority, ke kterým se vlá-
da zavázala ve svém programovém pro-
hlášení. V době, kdy tento článek čtete, 
je pravděpodobné, že se již v této věci 
něco ze strany vlády či Parlamentu ČR 
odehrálo, věříme, že s pozitivním dopa-
dem na telnický obecní rozpočet.

veřeJná služBa v oBcI telnIce
Od 1. ledna 2012 dochází ke změnám 

v institutu „veřejné služby“. Obec Telnice 
se přihlásila do tohoto státního projek-
tu a má zájem zaměstnávat své občany, 
kteří jsou v evidenci úřadu práce, a ten 
jim nabídne možnost týdenního 20ho-
dinového pracovního režimu pro potře-
by obce Telnice. Citace informací z úřa-
du práce: „Od roku 2012 dojde veřejná 
služba změn týkajících se jejího zacíle-
ní a  rozšíření okruhu klientů, pro které 
bude určena. Výkon veřejné služby se 
bude týkat primárně osob vedených 
v evidenci uchazečů o zaměstnání. po-
kud uchazeč o  zaměstnání vedený 
v  evidenci úřadu práce nepřetržitě 
déle než dva měsíce odmítne bez 
vážného důvodu vykonávat veřej-
nou službu v rozsahu až 20 hodin týd-
ně, bude z evidence vyřazen, což zna-
mená, že přijde o výhody, které mu stát 
poskytuje podporou v  nezaměstna-
nosti hrazením zdravotního a  sociální-
ho pojištění, nabídkou nástrojů aktivní 
politiky zaměstnanosti a  v  neposlední 
řadě v nároku na dávky pomoci v hmot-
né nouzi.“ Občané, kteří mají zájem se 
„veřejné služby“ ve své obci zúčastnit, 
se musejí obrátit na své koordinátory 
z úřadu práce, se kterými jistě pravidel-
ně komunikují ve věci svých aktivit při 
hledání zaměstnání. Věříme, že všichni, 
kteří nabídku úřadu práce přijmou, bu-
dou k  práci pro svou obec přistupovat 
poctivě a zodpovědně.

víKendová noční  
autoBusová lInKa

Od měsíce října 2011 jezdila do Telni-
ce a Žatčan z pátku na sobotu a ze so-
boty na neděli noční autobusová linka 
z Brna. Celkově této možnosti v průbě-
hu měsíce října využilo 28 lidí. Z tohoto 
důvodu se zastupitelstvo obce Telnice 
rozhodlo podpořit nápad na testovací 
víkendovou noční autobusovou linku, 
která by obsluhovala také sousední 
obce v  průběhu listopadu a  prosince 

(do 18. prosince 2011). Starosta obce 
Telnice se dohodl se starosty Rebe-
šovic, Rajhradic, Otmarova, Měnína, 
Žatčan, Újezda u  Brna a  Sokolnic, aby 
se mohla zrealizovat linka v této trase 
se zakončením v Telnici (přes nádražní 
čtvrť). Tuto myšlenku se podařilo uvést 
v život; v současné době byl již provoz 
této testovací linky ukončen. Na zákla-
dě výsledků se pak všechna zastupitel-
stva zmíněných obcí rozhodnou, zdali 
se budou nadále účastnit projektu 
noční linky, či nikoliv. Podle výsledku 
se také rozhodne, zda bude jednáno 
nadále s  dopravcem, který linku pro-
vozoval v  testovacím režimu (Autodo-
prava Čech), nebo bude o  spolupráci 
požádán KORDIS, jako organizátor hro-
madné dopravy na jižní Moravě. Pro 
informaci: testovací provoz této linky 
stál Telnici za měsíc říjen 6 240 Kč a za 
měsíc listopad 1 567,80 Kč.

cHodníK na ulIcI HlIníKy  
Je Hotov

Oprava chodníku u  bytovek na uli-
ci Hliníky (v nádražní čtvrti) je hotov. 
Pracovníci společnosti SEKANINA-SE-
VUD  dokončili své dílo v  úterý 18. říj-
na 2011. Občané Telnice a  především 

sousedních bytových domů tedy mo-
hou chodník využívat. Jak již bylo dříve 
zmíněno, na tuto opravu chodníku by 
mohla navazovat realizace přístupové 
komunikace s parkovacím stáním, která 
zde byla naplánována minulým vede-
ním obce Telnice. V  zimních měsících 
budou pokračovat rozhovory mezi oby-
vateli bytových domů a obcí o konečné 
podobě	této	části	obce	a  také	o finan-
cování zmíněného řešení.
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zIMní úKlId cHodníKů

Stejně jako v  minulém roce, nabí-
zí i  letos obecní úřad svým občanům 
možnost odklízení sněhu tam, kde si 
to občané nemohou nebo nedokážou 
udělat sami, a to především ze zdravot-
ních důvodů nebo kvůli dlouhodobé 
nepřítomnosti. Cílem této nabídky je 
dosažení úklidu všech chodníků tak, 
abychom co nejvíce snížili riziko úra-
zů na obecních chodnících. V letošním 
i  příštím roce se pokusíme držet ran-
ní pohotovost nad úklidem chodníků 
a pokusíme se hlavní trasy uklízet ještě 
před tím, než většina našich občanů vy-
razí na vlak či autobus. Děkujeme všem 
za pochopení a spolupráci.

od ledna zdraží Jízdné  
v Ids-JMK

Rada Jihomoravského kraje na svém 
jednání 20. října 2011 vydala nařízení 
o  stanovení maximálních cen jízdné-
ho v  integrované dopravě na území 
kraje a vzala na vědomí zvýšený tarif 
jízdného od 1. ledna 2012. O  prů-
měrném zvýšení jízdného o 11 procent 
rozhodla rada již na svém červnovém 
zasedání. V  říjnu pak byly schváleny 
konkrétní částky jednotlivého jízdné-
ho a  předplatných jízdenek. Poslední 
zvýšení cen se uskutečnilo v  dubnu 
2009. Jak zdůraznil náměstek hejtma-
na Václav Horák, radní přistupovali ke 
zvýšení citlivě: „Během dalších dvou 
let se s  tarifem patrně hýbat nebude. 
To si vyžádá, abychom systém IDS dále 
optimalizovali, zefektivnili a  v případě 
potřeby dokázali nalézt prostředky 
v  krajském rozpočtu, abychom dokry-
li případnou ztrátu, protože navýšení 
tarifu nepostihne všechny náklady 
spojené s  provozem IDS.“ Zvýšení cen 
jízdného je vynuceno růstem sazby 
DPH a  současně růstem cen energií. 
Místo původně zvažovaných 20 pro-
cent dojde k průměrnému zvýšení cen 
jízdného o 11 procentních bodů. Nové 
ceny v rámci Tarifu IDS JMK nevybočují 
z  průměrných republikových cen jízd-
ného. Konkrétní změny v  tarifech IDS 
JMK najdete na www.idsjmk.cz. 

telnIce sBírala staré MoBIly
Občané Telnice obdrželi spolu s  mi-

nulým číslem Telnického zpravodaje 
obálku od společnosti ASEKOL, s  níž 
byla zorganizována malá sběrová kam-
paň na podporu ekologické likvidace 
nepoužívaných mobilních telefonů: 
všichni občané měli možnost tele-

fony zaslat na předepsanou adresu, 
a  zařadit se tak do slosování o  např.  
500korunový kupon na telefonní kre-
dit. Takto zaslaný mobilní telefon byl 
buď ekologicky zlikvidován, nebo – 
v případě, že byl ještě použitelný – pře-
dán do dětských domovů či pěstoun-
ským rodinám k  dalšímu využití. Do 
uzávěrky Telnického zpravodaje bylo 
do Asekolu zasláno celkem 30 mobil-
ních telefonů. Děkujeme za vaši účast 
na tomto projektu. Zasílat můžete mo-
bilní telefony i nadále, na obecním úřa-
dě jsou ještě k dispozici obálky, pokud 
by vám nestačily ty, které jste dostali 
v  říjnu spolu se zpravodajem. Případ-
ně můžete také mobilní telefony ode-
vzdávat v  rámci otevírací doby sběr-
ného místa na obecním dvoře, kde již 
stojí tzv. „E-domek“, ve kterém sbíráme 
odevzdávaná elektrozařízení.

co se starÝM tonereM?
Potřebujete se zbavit starého tone-

ru z vaší počítačové tiskárny? Dopsala 
vám náplň a nechcete ji dále sami re-
cyklovat? Staré  nepotřebné tonery, 
cartridge a  náplně  do černobílých 
i  barevných inkoustových či lasero-
vých tiskáren můžete zdarma ode-
vzdat na obecním úřadě a  podpoříte 
tím děti z  Domova pro postižené děti 
v  Otnicích (Lila). Tonery a  cartridge 
totiž obec Telnice sbírá do speciální 
papírové krabice, která je po naplně-
ní	 bezplatně	 odvezena	 firmou	 OTTO	
Office (CZ) a znovu zrecyklována. Tato 
společnost pak vyplatí Domovu Lila 
odměnu za takto sesbíraný materiál. 
V minulém roce získala Lila Otnice do 
svého rozpočtu díky tomuto projek-
tu částku 58 272 korun. Obec Telnice 
má v tuto chvíli k dispozici dvě stejné 
krabice: jedna krabice je k dispozici při 
otevíracích hodinách sběrného místa 
na sběrném dvoře (toner předejte do-
hlížejícímu pracovníkovi obecního úřa-
du), druhou krabici najdete na chodbě 
v mezipatře v budově obecního úřadu, 
když vyjdete větší část schodů nahoru. 
V  případě, že ze zdravotních důvodů 
nemůžete schody vyjít, použijte tlačít-
ko, které je u vchodu z ulice do domu 
obecního úřadu. Rádi vám pomůžeme. 
Tonery a  krabice můžete odevzdávat 
bez originálního obalu, prostě tak, jak 
je vytáhnete ze své tiskárny či kopírky. 
Kromě toho, že podpoříte dobrou věc, 
ekologicky se také tohoto jinak ne-
bezpečného odpadu zbavíte (do koše 
se směsným odpadem totiž rozhodně 

nepatří). Bližší informace o tomto pro-
jektu naleznete na adrese:  http://sbi-
rej-toner.cz. Děkujeme za vaši podporu 
tohoto projektu.

nová otevírací doBa  
sBěrnéHo Místa

Obec Telnice oznamuje, že od 1. pro-
since 2011 platí na zimní sezonu nová 
otevírací doba sběrného místa na obec-
ním dvoře. Od této chvíle tedy platí ná-
sledující rozvrh:

středa: 15–17 hod.
soBota: 10–12 hod.
Děkujeme za pochopení.

nová úřední desKa  
a vÝvěsKa oú 

Dobrovolný svazek obcí Region Cé-
zava pro obec Telnice získal od Jiho-
moravského kraje dotaci na pořízení 
dvou venkovních vývěsek, z nichž jedna 
slouží jako nová úřední deska a  druhá 
jako klasická obecní vývěska pro inzer-

ci různých společenských, kulturních či 
sportovních aktivit, pozvánek či ozná-
mení apod. Instalací těchto nástěnek se 
vyřešil problém, že mnozí lidé při čtení 
stávajících nástěnek u  obecního úřa-
du, resp. před Vinárnou Šatlava, bohu-
žel překáželi průchodu kolemjdoucích 
osob a je velmi pravděpodobné, že z to-
hoto důvodu mnohé z nich čtení těchto 
nástěnek odrazovalo. Stávající nástěnky 
se ve vlhkém počasí velmi mlžily, v zimě 
tato vlhkost zamrzala a  navíc v  noci 
byly informace nečitelné. Obec Telnice 
proto z  dotace (50 % pořizovacích ná-
kladů) pořídila dvě moderní vývěsky, 
které jsou již proti vlivům počasí kvalit-
ně izolované a  jsou vybavené nočním 
svícením (jedná se o LED diody s velmi 
nízkou spotřebou a  zapínat se budou 
spolu s  veřejným osvětlením). Navíc 
jsou vývěsky více zapuštěny do trávní-
ku tak, aby každý, kdo si je bude chtít 
prohlédnout, mohl nerušeně stát mimo 
chodník. Tento krok je dalším krokem 
ke zkvalitňování komunikace obecního 
úřadu a občanů Telnice.
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na lesné se zpřeHlední  
neBezpečná KřIžovatKa

Na žádost občanů, kteří projíždějí zad-
ní křižovatkou na Lesné, bylo provedeno 
kácení všech borovic, které bránily bez-
pečnému rozhledu projíždějících vozi-
del. Tyto borovice již také začaly svými 
kořeny výrazně narušovat přilehlý chod-
ník. Následně po vykácení stromů došlo 

KnIHa paMětí  
pana ladIslava KořalníKa

Starosta obce Telnice před časem po-
žádal pana Ladislava Kořalníka o  spo-
lupráci na sepsání knihy jeho pamětí. 
Velice si totiž váží jeho přístupu v  ob-
lasti historie naší obce a  jeho podpory 
při aktivitách obce, které s touto oblastí 
úzce souvisejí. Vzhledem k tomu, že tak-
to nadšených pamětníků v Telnici velmi 
rychle ubývá, byl by starosta obce vel-
mi rád, kdyby se podařilo tento nápad 
výhledově zrealizovat. Z  tohoto důvo-
du požádal zastupitelstvo obce Telnice 
o schválení záměru na vytvoření tohoto 
díla. Zastupitelstvo obce se většinou 
hlasů rozhodlo tuto myšlenku podpořit. 

náJeMníK ve vInárně Šatlava 
požádal o uKončení náJeMní 
sMlouvy doHodou

Obec Telnice obdržela dne 5. prosince 
2011 žádost pana Petra Bačíka, nájemní-
ka vinárny Šatlava, o  ukončení nájemní 
smlouvy k 31. prosinci 2011. Projednání 
této žádosti proběhlo na 19. zasedání 
zastupitelstva obce Telnice, jehož výsle-
dek nebyl do uzávěrky tohoto zpravoda-
je ještě znám. V každém případě budou 
zastupitelé obce zvažovat, jaký další 
osud by měla vinárna Šatlava mít. Dlou-
hodobě se totiž nedaří nalézt vhodného 
provozovatele, je tedy otázkou, jestli uči-
nit ještě poslední pokus a  dát někomu 
s  dobrou referencí šanci, nebo Šatlavu 
uvnitř přestavět s ohledem na její ome-
zené dispozice na něco úplně jiného.

prodeJna sMíŠenéHo zBoží 
v nádražní Budově

Ve čtvrtek 1. prosince 2011 se usku-
tečnila schůzka mezi zástupci obce 
Telnice, Českých drah a případným bu-
doucím provozovatelem prodejny smí-
šeného zboží v nádražní budově v Telni-
ci. Z jednání vyplynulo, že České dráhy 
jsou téměř připraveny z  projekčního 
i úředního hlediska povolit započetí sta-
vebních prací, které jsou nezbytné pro 
úpravu stávajících prostor. To vše i  za 
cenu změny dispozice místností uvnitř 
budovy. Ze strany zájemce o  provozo-
vání	prodejny	se	v tuto	chvíli	řeší	finální	
způsob	 financování	 této	 úpravy.	 Obě	
strany se tedy sešly a dohodly se, že se 
pokusí v průběhu několika týdnů doře-
šit současný „patový“ stav a  posunout 
se dále k realizaci. Do doby uzávěrky to-
hoto čísla Telnického zpravodaje nebylo 
zatím známo nic bližšího. S ohledem na 
zmíněný stav jednání je možné konsta-

tovat, že reálný termín realizace se po-
souvá na jaro 2012.

oBecní stolní Kalendář  
pro roK 2012

Obec Telnice se rozhodla v  letošním 
roce vydat obecní stolní kalendář s foto-
grafiemi	Telnice	 a  jejího	 společenského,	
kulturního či sportovního života. Kromě 

též k předláždění chodníku. Na jaře příš-
tího roku budou mezi lampy veřejného 
osvětlení zasazeny túje, které časem 
jistě vytvoří podobně zelený kus přírody 
a které především nebudou svými koře-
ny zasahovat do zmíněného chodníku. 
Obec Telnice děkuje všem občanům 
Lesné za pochopení.

oBec prodá telnIcKé FarnostI 
JIž nepoužívanou nástěnKu 

Telnická farnost požádala obec Tel-
nice o  odkoupení starší nepoužívané 
venkovní vývěsky, která se do letošního 

roku používala na Masarykově náměstí 
u  Vinárny Šatlava. Cenu 500 korun za 
odprodej nástěnky schválilo zastupitel-
stvo obce Telnice. Nástěnka podle do-
hody s  panem farářem vystřídá svého 
chatrného předchůdce před vstupem 
do farního kostela. Obec Telnice ještě 
vlastní druhou část tohoto dvojbloku 
venkovních vývěsek, v případě, že by se 
našel zájemce, mohla by mu být i  tato 
vývěska za stejnou cenu odprodána. 
Upozorňujeme však, že vývěsky nejsou 
v ideálním technickém stavu a velmi vý-
razně netěsní, pokud nebude nástěnka 
umístěna pod střechu nebo do suché-
ho prostředí, bude prakticky v  zimním 
a deštivém období nepoužitelná.

fotografií	se	můžete	těšit	na	seznam	tel-
nických akcí v  příštím roce a  také upo-
zornění na pravidelný termín svozu ko-
munálního odpadu. Režijní cena tohoto 
kalendáře činí: 86 korun, náklad je 350 
ks. Tento stolní kalendář je možné si za-
koupit na obecním úřadě v Telnici v době 
úředních hodin až do vyprodání zásob.

vandalové ponIčIlI stroMeK 
na palacKéHo ulIcI

Netušíme, kdo to mohl být. Komu vadil 
nedávno zasazený krásně narostlý buk 
letní, který naše obec zasadila na kon-
ci léta na místě, kde měl na konci ulice 
Palackého krášlit odpočívadlo pro míst-
ní i projíždějící cyklisty či turisty. V noci 
z 19. na 20. listopadu byl tento dvouletý 
stromek v kmeni přelomen a koruna od-
hozena do pole. Právě toto odpočívadlo 
bylo doplněno v  polovině roku nočním 
osvětlením a  po neúspěšném vysazení 
turecké lísky jsme na konci léta na tom-
to místě zasadili pěkný bouček. Vyzý-
vám tímto vandaly, aby se podobného 
jednání napříště zdrželi!  Pokud je však 
toto chování výrazem nenaplnění jejich 
volného času, mohou se sami přihlásit 
na obecním úřadě v Telnici a  bude jim 
přidělena smysluplná práce nejen na od-
činění jimi napáchaných škod.

autoBusová zastávKa před 
orlovnou vydlážděna 
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 vÝznaMná žIvotní JuBIlea telnIcKÝcH oBčanů
V říjnu 2011 oslavili významné narozeniny pan Miloslav 
Bím (ul. Brněnská), pan Jan Hrozek (ul. V dědině), pan 
František Jahoda (ul. V dědině) a paní Marie Jochmanová 
(ul. Růžová).
V listopadu 2011 si svá jubilea připomněli pan Karel 
Holčapek (Masarykovo nám.), paní Miluše Hostěradská 
(ul. Na vilách), pan Miloslav Hrdlička (ul. Draha), pan 
Josef Šustr (ul. Draha) a paní Marie Vachalová (ul. 
Růžová).

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

• 

Jak již bylo dříve přislíbeno, dobu-
dovala obec Telnice dlažbu na auto-
busové zastávce před orlovnou. Část 
chodníku trojúhelníkového půdorysu, 
na které lidé čekají na autobus nebo 
zde vystupují, byla dosud pokryta jen 
štěrkem. Právě zadlážděné řešení má 
všem cestujícím užívání tohoto místa 
zpříjemnit.

vodné a stočné v roce 2012 
Vodné a stočné se v Telnici v roce 2012 

zvýší o několik korun za kubík. Vodáren-
ská akciová společnost navrhla obci Tel-
nice novou cenu vodného a  stočného 
za 1 m3 pro rok 2012, a to v této výši:
vodné:  34,09 Kč vč. dpH  (růst o  7 %  
oproti roku 2011, letošní cena činí  
31,79 Kč/m3)
stočné:  31,01 Kč vč. dpH  (růst o  4 %  
oproti roku 2011, letošní cena činí  
29,92 Kč/m3)

Důvodem navýšení ceny za vodu je 
především zvýšená nákupní cena ze 
strany Brněnských vodáren, od kterých 
VAS vodu pro Telnici nakupuje. Zastupi-
telstvo obce Telnice tento cenový návrh 
na svém 18. zasedání dne 21. listopadu 
2011 schválilo.

oBec zísKá do svéHo MaJetKu 
telnIcKÝ HřBItov 

Obec Telnice požádala Římskokatolic-
kou farnost Telnice o bezplatný převod 
hřbitova do svého vlastnictví. Důvodem 
je především to, že je nutné se o  hřbi-
tov aktivně starat – mimo jiné různými 
opravami, které ze zákona může obec 
provádět pouze na svém vlastním ma-
jetku. S ohledem na to, že postupná re-
konstrukce hřbitova je jednou z priorit 
obce Telnice v tomto volebním období, 
je žádoucí, aby obec mohla investo-
vat své prostředky do svého majetku. 

Smlouvu o  převodu hřbitova do vlast-
nictví obce schválilo zastupitelstvo 
obce Telnice na svém 18. zasedání dne 
21. listopadu 2011. Podmínkou převo-
du je bezplatné užívání kněžských hro-
bů telnickou farností, s čímž obec Telni-
ce souhlasí.

příprava telnIcKéHo  
KulturníHo léta 2012 

I v  příštím roce se mohou telničtí 
občané (a nejen oni) těšit na realizaci 
projektu kulturního léta. Kulturní ko-

mise již připravuje program, kterým by 
ráda zaujala širokou veřejnost. Pokud 
se vše vydaří, bude připraveno Kácení 
máje, Country odpoledne s  koncer-
tem Poutníků, veselé divadelní před-
stavení, Malá napoleonská bitva, Le-
tecký víkend, koncert dechové kapely 
Moravanka a  na závěr prázdnin Den 
pro rodinu. Také napřesrok by se měl 
v  Telnici objevit kinematograf brat-
ří Čadíků, tentokrát v  rámci své letní 
šňůry po naší vlasti. To vše připravuje 
kulturní komise obce Telnice ve spolu-
práci se spolky a sdruženími. Pokud by 
měl kdokoliv zájem s přípravou tohoto 
programu pomoci či nabídnout svůj 
sponzorský příspěvek, může se ozvat 
na obecním úřadě v Telnici na telefon: 
544 224 410 či na e-mail: starosta@tel-
nice.cz. Předem děkujeme za jakouko-
liv pomoc a spolupráci.

František Kroutil, starosta 
Vladimír Blaženka, místostarosta
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 oprava Farní KaMenné zdI

 zMěna ordInačnícH HodIn Mudr. Krále 

 čInnost společnostI Kts eKoloGIe v roce 2012

V  průběhu listopadu 2011 byla na 
telnickém kostelním nádvoří opravena 
kamenná zeď, která odděluje farní za-
hradu od prostranství kolem kostela. 
Reagovali jsme tak na její havarijní stav, 
který se postupně zhoršoval a  ohrožo-
val každého, kdo by se ke zdi přiblížil. 
Pro	 spolupráci	 na	 financování	 tohoto	
projektu jsme požádali Jihomoravský 
kraj o dotaci, která byla udělena ve výši 
200 000 korun. Z vlastních zdrojů farnos-
ti bylo uhrazeno 60  000 korun. Přesný 
technologický postup samotné opravy 
si určil Národní památkový ústav v Brně 
a podmínil tímto celou realizaci opravy. 
Z tohoto důvodu nám také byla doporu-
čena	 realizační	 firma	AKZ	Stavby,	 která	
se podobně památkově citlivými opra-
vami zabývá. Naše kamenná zeď sice 
není registrovanou kulturní památkou, 
nicméně se nachází v  památkové zóně 
Slavkovského bojiště, a proto bylo nut-
né konzultovat jakýkoliv zásah do zdi 
s NPÚ, Stavebním úřadem v Sokolnicích 
a odborem památkové péče Městského 

úřadu Šlapanice. Jsem rád, že se poda-
řilo zeď opravit ještě v tomto roce před 
nástupem zimy, jelikož s blížícím se zim-

ním obdobím hrozila další destrukce zdi 
a i vyšší náklady na její opravu. 

P. Ladislav Kozubík

Ordinační hodiny od 1. ledna 2012:
Pondělí Sokolnice   7.30–12.00  12.00–15.00 pro zvané*
Úterý Telnice    7.30–12.00  Sokolnice 12.30–15.00 pro zvané*
Středa Sokolnice  11.30–13.30  13.30–18.00 pro zvané* a pracující
Čtvrtek Telnice   7.30–11.00  11.00–12.00 pro zvané *
Pátek Sokolnice   7.30–11.00  11.00–12.00 pro zvané* 

*  preventivní prohlídky, lázně, vyšet-
ření pro OSSZ, pracovní prohlídky 
a vyšetření na objednání atd.

Telefon Sokolnice  544 224 117
Telefon Telnice 544 211 408

Měsíc před koncem letošního roku 
můžeme hodnotit činnost společnos-
ti KTS EKOLOGIE, s. r. o., ve které má 
obec Telnice svůj vlastnický podíl, jako 
úspěšnou. Byly naplněny hlavní cíle 
stanovené pro letošní rok, a to poříze-
ní pátého svozového vozidla, navýšení 
počtu obsluhovaných obyvatel obcí 
a měst Brna venkova na 55 tisíc obča-
nů a  samozřejmě hospodářský výsle-
dek v  kladných číslech. I  přes expanzi 
a  získaní nových akvizicí a  investic do 
majetku (nákup nových nádob a  kon-
tejnerů na odpady), nebyly navyšová-
ny ceny u členských obcí. Významným 
úspěchem s výhledem pro rok nastáva-
jící je získání dotace na šestý svozový 
vůz a nádoby na nově zaváděné komo-
dity.
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 BÝt trenéreM Je radost I oBěť 

Nově bude pro rok 2012 zaváděn do 
členských obcí vývoz biologicky rozlo-
žitelných odpadů (kompost – nádoby 
hnědé) a  oddělený sběr nápojových 
kartonů (tetra–pack apod., nádoby 
červené). Nádoby 240l na kompost 
(s  dvojitým dnem a  odvětráváním) 
budou poskytnuty občanům, kteří 
budou ochotni třídit kompost, a  ten 

bude následně svážen v  intervalu od 
1. dubna do 30. října daného roku. 
Nápojové kartony byly doposud shro-
mažďovány společně s  plasty do ná-
dob žlutých. Zavedením odděleného 
sběru uvedených komodit předpoklá-
dáme snížení množství zbytkového 
komunálního odpadu v  popelnicích 
u občanů, a tím zvýšení množství od-

padů, které bude dále zpracováváno 
a  materiálově využíváno. V  dalším 
budeme usilovat o  pořízení zameta-
cího vozidla na letní údržbu a snížení 
prašnosti na místních komunikacích 
v členských obcích. 

Vše dobré do Nového roku přeje
Matúš Marek,  

jednatel společnosti KTS EKOLOGIE

• 

Rozhovor s Antonínem Jahodou
Antonín Jahoda se narodil v listopa-

du roku 1945. Do školy chodil od první 
do páté třídy v Telnici a poté pokračo-
val v  Chrlicích. Vyučil se instalatérem 
a  pracoval postupně v  různých pod-
nicích: v  OSP, ve Stavebním bytovém 
družstvu a nakonec v sokolnickém uči-
lišti. V novém režimu po roce 1989 ně-
jaký čas samostatně podnikal. S man-
želkou Věrou má dvě děti a tři vnouča-
ta. Příznivcům telnické házené je dobře 
znám jako zasloužilý hráč a  úspěšný 
trenér. Momentálně trénuje muže 
v  Hustopečích, s  nimiž v  sezónách po 
roce 2001 postupně došel z  krajského 
přeboru až do 1. ligy. Dnes hrají Husto-
peče stejnou soutěž jako Telnice. Kro-
mě házené se rekreačně věnoval i  ji-
ným sportům (tenis, fotbal), dodnes si 
rád s myslivci zajde na hon nebo se zú-
častní koncertů lidové muziky – a sám 
si také velice rád lidové písně zazpívá. 

■ Na konci října byla na házenkářském 
hřišti slavnostně otevřena přetlaková 
hala. Jaké pocity z toho máte?

Je to pro mě velká radost, vždyť jsem 
byl jeden z prvních, kdo to podporoval. 
Vždycky jsem si přál, aby Telnice měla 
svou vlastní halu. Myslím, že je to dob-
ré hlavně pro děti, které budou mít kde 
trénovat, a že je to tedy dobré pro bu-
doucnost telnické házené. 

■ K házené jste se jako kluk v Telnici do-
stal asi přirozeně. Neuvažoval jste také 
o jiném sportu?

Tady v  Telnici v  podstatě žádný jiný 
sport nebyl, takže my jsme jako kluci 
zkoušeli hrát házenou všichni. Někdo 
vydržel jenom chvíli, a někdo u toho zů-
stal. Později jsem doplňkově dělal i jiné 
sporty, jako třeba tenis nebo fotbal, ale 
to bylo všechno jen na nesoutěžní úrov-
ni. Hlavním sportem pro mě byla vždyc-
ky házená.

■ Jak probíhala Vaše sportovní kariéra?
Házenou žiju v  podstatě celý život. 

Začal jsem od nějakých devíti let a po-
stupně jsem prošel všemi žákovskými 
a  dorosteneckými kategoriemi až do 
družstva mužů. Asi 18 let jsem hrál za 
Áčko – nastoupil jsem za něj poprvé asi 
v sedmnácti, a to v době, kdy se tu hrála 
nejvyšší celorepubliková soutěž, 1. liga 
(dnes by to byla „Extraliga“). Dokonce 
jsem ještě zažil jako spoluhráče zaslou-
žilého mistra sportu Františka Vykouřila. 

■ Co Vás přivedlo k tomu, abyste se stal 
trenérem?

V době, když jsem ještě hrál za Áčko, 
bylo to myslím někdy kolem roku 1974, 
jsem si tak trochu „preventivně“ udělal 
trenérský kurz. Měl jsem malého syna, 
a  tak jsem si říkal, že bych se mu jed-
nou mohl věnovat, aby z něj něco bylo. 
A když jsem pak v 35 letech skončil se 
závodní házenou jako hráč, začal jsem 
trénovat. Nejprve muže Áčko, po dvou 
letech jsem si ale dobrovolně vzal mlad-

ší žáky, mezi kterými jsem právě měl 
svého syna Marka, a jim jsem se věnoval 
devět let. Potom jsem trénoval několik 
dalších generací, až do roku 2001, kdy 
jsem kývl na žádost z Hustopečí, abych 
se ujal jejich mužského družstva. Pů-
vodně jsem si myslel, že už budu mít 
svůj klid, a dneska to je už deset let, co 
tam působím. Ale už bych byl rád, kdy-
by to pomalu skončilo; mám už toho 
trénování za ta dlouhá léta tak akorát 
dost a chtěl bych mít klid (směje se).

■ Hustopeče hrají momentálně stejnou 
soutěž jako Telnice. Jak hodnotíte součas-
nou situaci házené v Telnici a jak vnímáte 
práci trenérů?

Současná generace mužů není pří-
liš silná, takže s  trenéry soucítím. Hráli 
jsme tu před dvěma týdny zápas a  vy-
hráli o 23 branek. Bylo mi to líto, protože 
jsem samozřejmě fanoušek místní há-
zené, ale bohužel je to tak. Naději vidím 
v mladších ročnících, na které se občas 
chodím dívat. Myslím si, že je dobré, 
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  adventní  
poHlazení 

• 

Utkání s Duklou Praha v sezóně 1968/69 (A. Jahoda stojí jako 
pátý zleva)  – v této době chodilo na zápasy až 2 500 diváků

Družstvo mladšího dorostu 1987/88 (trenér A. Jahoda stojí 
vpravo)

když se jako trenéři angažují ti, kdo mají 
v  týmu svého potomka – jsou nejlépe 
motivovaní a  dělají to naplno: pro své 
děcko i pro jeho partu.

■ Neuvažujete, že byste se po letech strá-
vených v konkurenčním klubu vrátit zpát-
ky do Telnice?

Popravdě řečeno, byla doba, kdy jsem 
si to přál, ale bohužel taková nabídka 
tehdy nepřišla. Až vloni jsem takovou 
nabídku dostal, jenže zrovna asi dva 
týdny poté, co už jsem v  Hustopečích 
přislíbil další sezónu. A teď mi je 66 let 
a já si myslím, že by to měli dělat mladší. 
Vždyť styl tréninku se stále vyvíjí a já už 
nemám věk, zdraví ani vnitřní náboj to 
všechno sledovat a jít pořád dopředu.

■ Ale sportovní výsledky v  Hustopečích 
máte stále výborné, nebo ne?

To ano, jsme teď na čele tabulky. 
Doufám, že tam ještě chvilku vydržíme. 
Kdyby se nám podařil postup do 1. ligy, 

byla by to pro mě nejlepší odměna. 
Když se to nepodaří, co se dá dělat, je 
to sport.

■ Vidím, že máte pěkně zpracovanou 
kroniku toho vašeho týmu, který jste vedl 
od mladších žáků v  roce 1983 až do do-
rostu v roce 1990.

Byli to opravdu moc šikovní kluci 
a  rád na ně vzpomínám. Začali jsme 
spolu od nuly a  postupně jsme se do-
stali až do 2. ligy. Náš Marek to pak do-
táhl ve sportovní kariéře nejdál: hrál za 
Karvinou a  má odehráno šest let v  ex-
tralize – asi jsem byl na něho tvrdší, než 
na ty ostatní (směje se). Ale šikovní byli 
všichni. Největší radostí a odměnou pro 
trenéra je, když vidí, jak děti, které začí-
nají z ničeho, dělají pokroky a postupně 
se z nich stávají dobří hráči.

■ Co si myslíte o roli házené v Telnici?
Myslím si, házená patří k Telnici a pro 

hodně lidí je důležitá. Zdejší lidé jsou 

na házenou zvyklí, a  to na kvalitní há-
zenou. Vždyť se tu 15 let hrála nejvyšší 
československá soutěž. Hodně lidí by 
si asi přálo, aby se tu hrála vyšší soutěž, 
protože telnický divák je znalý a  dob-
rou házenou pozná a umí ocenit. Dříve 
bývaly zápasy házené společenskou 
událostí, chodily na ně celé rodiny. 
Dnes vidím, že je házená důležitá pro 
spoustu dětí – a  díky nim i  pro jejich 
rodiče, protože bez podpory rodičů 
dnes žádný sport dělat nejde. Myslím 
si, že je dobré, když si rodiče, nebo tře-
ba i  obec váží práce trenérů, protože 
z  vlastní třicetileté trenérské zkuše-
nosti vím, že je to z  jejich strany velká  
oběť. 

■ Děkuji Vám za rozhovor a  přeji, aby 
v  Hustopečích vyšel ten postup a  abyste 
se ho časem dočkal i v Telnici. 

Rozhovor připravil Jan Vybíral,  
foto Veronika Klesalová 

a archiv A. J.

Dne 27. listopadu 2011, na první ad-
ventní neděli, se konala tradiční akce 
– Adventní pohlazení spojené s  rozsví-
cením Vánočního stromu. Na nádvo-
ří u  kostela se sešli rodiče, prarodiče 
i  všichni kolemjdoucí, aby společně 
s dětmi z mateřské a základní školy pro-
žili příjemné nedělní odpoledne. Po krát-
kém vystoupení pana starosty Františka 
Kroutila, náměstka hejtmana Jihomo-
ravského kraje pana Ing. Václava Horáka 
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 MIKuláŠsKÝ turnaJ ve velKé BystřIcI 

 nové složení ŠKolsKé rady zŠ telnIce

 počítačovÝ Kurz pro začátečníKy a senIory
Ve středu 16. listopadu 2011 byl v počí-

tačové učebně základní školy zahájen po-
čítačový kurz pro začátečníky a  seniory. 
Do kurzu se přihlásilo 18 zájemců různé-
ho věku. Výuka probíhá vždy ve středu ve 
dvou hodinových blocích, do kterých se 
přihlášení rozdělili. Cílem kurzu je sezná-
mit účastníky se základy práce na počítači 

v běžných programech: základy psaní tex-
tů, orientace v  internetovém prohlížeči, 
odeslání a  přijetí e-mailové zprávy. První 
část kurzu bude ukončena 14. prosince. 
V případě zájmu budeme pokračovat po 
novém roce od ledna do března. Doufám, 
že náplň kurzu splňuje očekávání přihlá-
šených zájemců a přinese jim dostatek in-

formací a podnětů k jejich práci s počíta-
čem. Přátelská atmosféra, která v učebně 
panuje, určitě přispívá k rychlejšímu pře-
konání nástrah moderní techniky a někdy 
i  obav z  používání počítače. Přeji všem 
účastníkům hodně úspěchů a  trpělivosti 
při učení a těším se na další hodiny.

Leona Bímová, lektorka kurzu

a otce Ladislava Kozubíka přišli na řadu 
naši školáci se svým programem. Pomy-
slný adventní věnec vytvořily děti z ma-
teřské školy a  svými písničkami a  bás-
ničkami navodily tu správnou adventní 
náladu. Školáci potom připomněli i další 
zvyky a tradice předvánočního období, 
spojené se svátky sv. Barbory a sv. Miku-
láše. Při závěrečné písni Vánoční zvony, 

která k  této akci neodmyslitelně patří, 
rozsvítil pan starosta Vánoční strom. Po 
celou dobu bylo pro všechny připrave-
no malé občerstvení v  podobě svaře-
ného vína a škvarkového chleba. Milou 
součástí byla i prodejní akce malých vý-
tvarnic Sarah Gargulové, Jitky Pokorné 
a  Doroty Vybíralové, které nabídly své 
keramické výrobky. Výtěžek z  tohoto 

prodeje předají dívky dětem z dětského 
domova v  Brně. Doufáme, že se všem 
dětské vystoupení líbilo a že prožili po-
hodový podvečer. Na závěr bych ráda 
poděkovala nejen paním učitelkám za 
přípravu programu, ale i všem ostatním, 
kteří svou pomocí přispěli k  příjemně 
strávené první adventní neděli. 

 Leona Bímová, ředitelka školy

V listopadu tohoto roku vypršel man-
dát členům školské rady ZŠ Telnice 
a bylo třeba zvolit především dva nové 
zástupce z  řad rodičů. Proto byly dne 
24. listopadu 2011 uspořádány součas-
ně s  třídními schůzkami volby do škol-

ské rady, kterých se zúčastnilo 48 rodičů 
žáků ZŠ Telnice. Novými členy školské 
rady se stali Bohumila Mutlová a Jan Vy-
bíral. Kromě zástupců rodičů jsou členy 
školské rady také dva zástupci pedago-
gických pracovníků, které jmenuje ředi-

telka školy (v případě nové školské rady 
jimi jsou Hana Křivánková a  Markéta 
Krejčiříková), a dva zástupci zřizovatele, 
tj. obce (tuto třetí strany zastupují Fran-
tišek Kroutil a Josef Hrazdíra).

LB

Ve čtvrtek 1. prosince 2011 jsme se zú-
častnili tradičního Mikulášského turnaje 
v miniházené, který již po páté pořáda-
la základní škola Velká Bystřice. Mezi 12 
kvalitními družstvy – Velká Bystřice, Olo-
mouc, Zubří, Brno, Nové Veselí, Újezd 
u  Brna, Prosebnice – se naši házenkáři 
určitě neztratili. Po úspěšných bojích 
v  základní skupině, kterou naši borci 
vyhráli,	 přišlo	 finále,	 ve	 kterém	 jsme	
v tuhém boji prohráli o jedinou branku 
s  družstvem Zubří. Druhé místo v  tak-
to obsazeném turnaji je určitě úspěch 
a další pohár a diplom rozšíří školní sbír-
ku trofejí. Hráči si odvezli stříbrné me-
daile i  dárky od sponzorů. V  příjemné 
sportovní atmosféře jsme strávili poho-
dový den. Zakončení proběhlo u kofoly 
a  pizzy v  klubovně telnické sokolovny, 
kde si mladí házenkáři mohou neustále 
připomínat úspěchy jejich dědečků, ta-
tínků i starších kamarádů.  LB

Děkujeme všem za celoroční spolupráci  
 a přejeme klidné a pohodové Vánoce,  
 v roce 2012 hodně zdraví, úspěchů a optimismu. 

Žáci a zaměstnanci Základní a mateřské školy Telnice
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 slovensKá návŠtěva z oBce cíFer 

 přelet vrtulníKeM nad telnIcí 

Při příležitosti slavnostního otevření 
obecní haly a  státního svátku dne 28. 
října 2011 pozvala obec Telnice předsta-
vitele slovenské obce Cífer (www.cifer.
sk), kteří se mohli zúčastnit příjemné-
ho programu, jenž byl pro ně od 13:00 
hodin nachystán. Vše začalo „vrtulní-
kem“ – starosta obce Cífer, pan Maroš 
Sagan, jeho kolegové ze zastupitelstva 
a  ředitel tamní základní školy si moh-
li prohlédnout naši obec z  té nejlepší 
perspektivy – vždyť o to také šlo: chtěli 
jsme jim ukázat naši krásnou dědinu 
jako na dlani. Ještě před očekávaným 
obědem byli přivítáni, jak se sluší a pa-
tří:  chlebem a  solí. V  tu chvíli již na ně 
na orlovně čekali členové zastupitelstva 
obce Telnice (MUDr. Marie Šťastná a Jan 
Ryšavý se omluvili), aby s  nimi strávili 
příjemný společný oběd servírovaný ve 
slavnostním duchu restaurací Stanislava 
Krále. Cífer má s Telnicí mnoho společ-
ného a ze vzájemných rozhovorů vyply-
nulo, že existuje mnoho témat, která řeší 
obě obce, např. sportovní hala je jedním 
z  důležitých úkolů, jejž budou v  blízké 
době Cíferští řešit. Po skvělém obědě se 
slovenští přátelé vydali na krátkou pro-
cházku Telnicí, která navázala na jejich 
dopolední návštěvu památníku Mohyla 
míru a expozice přilehlého muzea. O od-
borný doprovod se postaral mj. i  pan 

Ladislav Kořalník. Poté již delegace spě-
chala na slavnostní ceremoniál otevření 
sportovní haly, který začínal v 17:00 ho-
din a kde starosta Cíferu svou obec za-
stupoval jako řečník, přestřihoval pásku 
a také provedl slavnostní hod vzájemné-
ho zápasu Sokol Telnice vs. Sokol Cífer. 
S ohledem na to, že se tento mezinárod-
ní zápas konal v den státního svátku při-
pomínající vznik Československa, byla 
na úvod odehrána slovenská a  česká 
hymna, mnohým jistě připomínající časy 
společného státu. Obec Telnice je veli-

ce potěšena touto vzácnou návštěvou 
a podle ovací, kterých se představitelům 
obce Cífer v  hale dostalo, lze usoudit, 
že i přítomní diváci tento příjemný po-
cit s vedením obce Telnice sdíleli. Obec 
Telnice se tedy těší na další příležitost 
ke společnému setkání a věří, že se snad 
podařilo zasít semínko budoucí přeshra-
niční spolupráce. Děkuji všem telnickým 
zastupitelům a  občanům, kteří se po-
starali o  vytvoření příjemné atmosféry 
pro naše slovenské hosty během celého 
slavnostního dne.  FK

možná v příštím roce bude tato akce 
opakovat. Uvidíme. V každém případě 
je skvělé zažít si pohled na svou dědinu 
z ptačí perspektivy, vidět některé věci 
tak, jak je běžně vidět není (a teď není 

řeč o sousedově dvoře…). Tato malá 
událost jinak velmi významného dne 
jistě také přispěla ke krásné oslavě 
státního svátku a velkého dne naší 
vesnice.  FK

Počasí se na státní svátek 28. října 
2011 nakonec udobřilo a v chladném 
dni přivítalo všechny odvážlivce, kteří 
chtěli překonat zemskou přitažlivost 
za pomocí malého čtyřmístného 
vrtulníku, jenž po krátkém letu ze 
Slatiny usedl na poli vedle Boží 
muky v Palackého ulici. Jako první 
do vrtulníku usedl telnický pan farář 
a starosta (se svým nejstarším synem), 
kteří zahájili malý letecký den, jehož 
se nakonec aktivně zúčastnilo 22 
odvážných pasažérů telnických a na 
závěr také 5 slovenských (pozvání 
přijali hosté ze slovenské obce Cífer), 
nemluvě o nemalém počtu diváků 
z řad dětí i dospělých. Je třeba dodat, 
že pořádající společnost Blue Sky 
Service nabídla všem účastníkům za 
600 korun na osobu neopakovatelný 
zážitek a podle prvních reakcí je 
zřejmé, že nemálo dalších, kteří 
nedorazili, začíná pomalu litovat. 
I proto je pravděpodobné, že se 
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 co o nás napsalI v časopIsu cíFerpress?

 pIetní aKt s odHaleníM novéHo poMníKu KopJaFa

o návštěvě slovenské delegace z cíferu v naší obci informoval i tamní 
měsíčník cíFerpress, připravovaný panem Mariánem pavlíkem, kte-
rý se osobně zúčastnil slavnostního otevření sportovní haly v telnici. 
články citujeme v originálním znění (cíFerpress, nezávislý mesačník 
obyvateľov cífera, november 2011, ročník XXI., číslo 11):

črtá sa spolupráca  
telnIce – cíFer

Zrejme stojíme na prahu rodiacej sa 
novej medzihraničnej spolupráce – (po 
rakúských obciach Prellenkirchen a  Zi-
llingtal) tentokrát s  moravskou obcou 
Telnice. Jej zástupcovia na čele so sta-
rostom Františkom Kroutilom navštívili 
Cífer počas prvého dňa osláv 720. vý-
ročia prvej písomnej zmienky o  našej 
obci. Recipročne pozval spomínaný sta-
rosta 5-člennú delegáciu Cíferčanov na 
čele so starostom Mgr. Maroš Saganom, 
PhD., na slávnostné otvorenie obecnej 
športovej haly, které bolo spojené so 
spoločným oblom v  telnickej orlov-
ni (okrem hostí a  vedenia hostiteľskej 
obce sa ho zúčastnili aj členovia obec-
ného zastupitelstva). Súčasťou poby-

tu Cíferčanov v Telnici bola prehliadka 
obce, let vrtuľníkom nad obcou, či ná-
všteva expozície Mohyle mieru.

perFeKtní MoravsKí  
telnIčanIa

V rámci začínajúcich sa nadväzajúcich 
medzihraničných priateľských vzťahov 
medzi Cíferom a  moravskou obcou 
Telnice prijali hádzanári TJ Sokol Cífer 
odohrať v tejto 1500 obyvaťelov majú-
cej obci exhibičný zápas pri príležitosti 
slávnostného otvorenia novej nafuko-
vacej športovej haly.

Stretnutie sa uskutečnilo v  piatok 28. 
októbra popoludní (aj za účasti starostu 
Cífera Maroša Sagana, troch poslancov OZ 

– Miloša Šarmíra, Ing. Štefana Čechoviča 
a Jaroslava Grossa, jako aj riditeľa ZŠ Cífer 
Ivana Kovačócyho), kedy sa před preplne-
nou športovou halou stretli rovnocenní 
partneri: naši druholigový hádzanári s do-
mácim Sokol Telnice (účastník II. českej 
ligy). Cíferčania podobne jako v majstrov-
skej súťaži hrali so súperom vyrovnanú 
partiu do 20. minuty I. polčasu, ktorý ne-
skôr prehrali 13:19. V druhom polčase do-
máci svoju prevahu ešte vystupňovali a te-
šili sa z konečného víťazstva 35:25 (góly Cí-
fera: Lovás 6, Medový 6, T. Čepec 4, Čambál 
4, Mokoš 2, Čuperka 2, Popluhár 1).

Telnická hádzaná, ktorej začiatky si-
ahajú až do roku 1925, je v  tejto neveľ-
kej moravskej obci dodnes najpopulár-
nejším kolektívnym športom. Na jeseň 
v  roku 1948 (keď sme my s  hádzanou 
v  Cíferi prakticky začínali) boli dokonca 
účastníkom najvyššej súťaže – I. ligy. Ako 
nováčik skončili na 5. Mieste, čo bolo naj-
lepším umiestnením spomedzi všetkých 
existujúcich hádzanárskych družstev vte-
dajšieho Brnenského kraja.  

Už dávno sme se nestretli s tak perfektne zorganizovaním po-
dujatím, aké nám naservírovali pohostinní obyvatelia morav-
skej Telnice na čele so starostom Františkom Kroutilom pri príle-
žitosti slávnostného otvorenia tamojšej obecnej športovej haly. 

Po ceremoniáli s  prejavmi, ktorý sa začal piatok 28. októbra 
o 17.00 h, prišlo na rad symbolické prestrihnutie pásky a potom 
spomínaný hádzanársky zápas medzi dvoma Sokolmi – telnic-
kým a cíferským (jeho aktéri a hostia při spoločnej fotografii).

Na počest hrdinských uhersko-se-
kelských bojovníků, kteří padli v  bi-
tvě tří císařů v  roce 1805, byl dne 3. 
prosince 2011 v naší obci odhalen ori-
ginální sekelský pomník kopjafa. Po-
mník je uměleckým dílem člena Szi-
laiského historického sdružení z obce 
Gidófalfa v  Rumunsku, pana Györ-

gye Kövéra. Slavnostního odhalení 
pomníku se zúčastnilo bezmála 200 
pozvaných hostů, ze kterých téměř 
polovina byla v sekelských, uherských 
a  polských husarských stejnokrojích. 
Starosta obce Telnice, pan František 
Kroutil, přivítal pražského velvyslance 
Maďarské republiky, pana Lászla Szö-

keho, maďarské a sekelské hosty, stu-
denty a  pedagogy Univerzity obrany 
Miklóse Zrínyiho v  Budapešti a  také 
místní občany. Předseda Brněnského 
maďarského sdružení, pan Pál Lelo-
vics přečetl dopis od ministra národ-
ní obrany Maďarské republiky pana 
Csaby Hendeho. Slavnostní projev 
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 popIs novéHo poMníKu KopJaFa

 dopIs od MInIstra národní oBrany MaďarsKé repuBlIKy
Vážení přátelé, sváteční shromáždění!

Nacházíte se na místě, kde proběhly 
dějinné události evropského významu. 
Události, které probíhaly na Slavkov-
ském bojišti, významnou měrou po-
mohly Napoleonovi ke slávě a zároveň 
zapříčinily postupný zánik Svaté říše 
římské. Dne 2. prosince 1805 byla na 
těchto kopcích roztrhnuta bojová linie 
rusko-rakouského vojska, kterým velel 
Kutuzov, a  jehož vojska zde v  bojích 
ztratila kolem 15 tisíc vojáků. Většina 

obětí zde odpočívá ve společných hro-
bech. Jsou mezi nimi i  sekelští vojáci 
a husaři tehdejší císařsko-královské jed-
notky. Sekelové historicky vždy patřili 
mezi odhodlané pohraničníky Maďar-
ska. Tito sekelští bojovníci před zaháje-
ním bitvy tvořili předvoj na levém kří-
dle spojenců a  i navzdory zesilujícímu 
tlaku nepřítele statečně bránili svoje 
pozice. A dělali to i tehdy, když z nich už 
téměř dvě třetina byla zraněna, nebo 
v  bojích padli. Pohraničníci Maďarska 

Je to pro mne jako pro Sekela a husa-
ra velká čest, že vytvořením tohoto po-
mníku můžu vzdát hold svým předkům, 
kteří padli v  bitvě u  Slavkova. Děkuji 
Brněnskému maďarskému občanské-
mu sdružení, zastupitelstvu a  starosto-
vi obce Telnice, že umožnili ve své obci 
postavit tento pomník padlých. Než po-
píšu všechny části pomníku, chtěl bych 
odpovědět na otázku některých spolu-
občanů, proč potřebujeme ještě jeden 
pomník: V první řadě proto, že je z pra-
vého sekelského dubu, a  v druhé řadě 
proto, že ho vytvořil sekelský člověk 
a husar jménem roty pohraničníků, kteří 
se zúčastnili bitvy.

Ve spodní části pomníku můžeme číst 
část sekelského žalmu, který v roce 1907 
Béla Bartók zaznamenal od 80leté ženy, 
pocházející z  Gyergyószentmiklóse. Je 
pravděpodobné, že v té době si ho zpí-

vali Sekelové, kteří bojovali daleko od 
domova. Tuto píseň zpívali v  místním 
nářečí, a tak je také vyryta do pomníku, 
a proto zde uvádím její slova ve srozu-
mitelnější podobě: „Aj, nebudeme mít 
do té doby radost neustálou, dokud se 
nebudeme moci usídlit v  naší pěkné 
maďarské vlasti.“

Na pomníku je dále vzpomenut rok 
bitvy 1805, vyřezaný historickými čísli-
cemi. Nad letopočtem jsou čtyři kříže, 
na kterých jsou vidět lidské hlavy, před-
stavující padlé vojáky. Uprostřed kříže je 
vyřezaná, na čtyři díly rozdělená rozeta, 
obraz slunce, ale znázorňující také čtyři 
světové strany nebo celý svět.

Na levé straně kříže je znázorněna 
hlava vojáka, která představuje Slunce, 
na druhé straně najdeme Měsíc – Slun-
ce a  Měsíc jsou znaky Sekelska, může-
me je najít i  na historickém erbu. Nad 

Sluncem a  Měsícem jsou dvě koňské 
hlavy, odkazující na husary a pohádko-
vého Táltose, který nechává odletět hr-
diny do vyšších světů.

Prostřední díl s hlavou vojáka obsahu-
je následující tradiční znaky kopjafy:
–  první, kulatý tvar je „mlynářský knof-

lík“ – představuje půdu,
–  druhý, ve tvaru kříže, je „kříž svatého 

Andráše“ – představuje oheň,
–  třetí, „tulipán“ – představuje život,
–  z  tohoto vyplývá „krk“ kopjafy, naho-

ře s „Hvězdou“ – ukazuje cestu nebo 
„Mléčnou dráhu“, po které chodí naši 
předkové; podle pověsti po ní přijde 
i  bájný předek, princ Csaba; každo-
pádně bylo zvykem v sekelských ves-
nicích vyřezávat na vrchol hvězdu.
Obrysy pomníku pak představují roz-

kvétající květinu.
György Kövér, tvůrce pomníku

pronesl pan Pál István z 15. roty Má-
tyás husarů z města Sováta v Sedmi-
hradsku. Řečníci pak společně odhalili 
nový sekelský pomník kopjafa a poté 
zástupci jednotlivých hostů a sdruže-
ní položili věnce a  kytky k  pomníku. 
Na závěr zazněla sekelská hymna, 
kterou zúčastnění společně zazpívali 
a  také slavnostní salva z  historických 
zbraní. Před ukončením slavnosti sta-
rosta obce pan František Kroutil obda-
roval vzácné hosty malou pozorností 
a  pan velvyslanec dostal ke svému 
velkému překvapení našeho českého 
(myslivce) zajíce. Na závěr jsme spolu 
s Brněnským maďarským občanským 
sdružením a ve spolupráci s obcí Tel-
nice připravili pro přítomné svařené 
víno, horký čaj na zahřátí a v místní or-
lovně malé pohoštění. Všem přítom-
ným se slavnostní odhalení pomníku 
líbilo a  hlavně sekelští hosté si váží 

toho, že jim bylo umožněno postavit 
tento pomník v  naší obci, na počest 
jejich předků, kteří padli tak daleko 

od svého domova. Děkuji obci Telnice 
za	finanční	podporu	 tohoto	pietního	
aktu.  Monika Haniková
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zde v  bojích u  Slavkova nikoli poprvé 
dokázali, že statečnost je jejich vroze-
nou vlastností, kterou mají od Boha. Za 
svou statečnost zaplatili velkou cenu: 
kolem 1 700 sekelských vojáků a husa-
rů zde odpočívá navždy. Jejich čin už 
patří do historie, ale i  tak nám posílají 
odkaz, že se statečností a se zodpověd-

ným přístupem proti přesile si můžeme 
zachovat vlastní identitu. Děkujeme 
a  vzdáváme čest všem zde odpočíva-
jícím hrdinům! Děkujeme těm, kteří 
nezapomínají na jejich činy a  pečují 
o  jejich památku. Děkujeme těm, kte-
ří tuto kopjafu postavili a  pečují o  ni. 
Děkujeme Brněnskému maďarskému 

občanskému sdružení za jejich aktivi-
tu. Děkujeme všem institucím a  sou-
kromým osobám, které podporují tuto 
vznešenou činnost. 

S pozdravem 
Dr. Csaba Hende, 

ministr národní obrany 
Maďarské republiky

Tak ze Sluníčka 
už se stal pětiletý 
předškolák – to za-
sluhuje pořádnou 
oslavu. A  koho ji-
ného pozvat, než 

především ty, kteří do Sluníčka „kdysi“ 
chodili, nyní chodí nebo se v  budouc-
nu přidají? Mezi gratulanty se 23. října 
2011 objevilo 36 dětí různého věku (ne-
chyběli někteří naši nejstarší – 7 až 8letí 
absolventi), jejich maminky, babičky 

a  stateční tatínkové včetně pana sta-
rosty, kteří se nezalekli názvu mateřský 
klub. K pořádné oslavě patří dort a dár-
ky. Sluníčku, které jak známo nemlsá, 
děti vlastnoručně vyrobily a pestře vy-
zdobily papírový třípatrový maxidort. 
Děti, které naopak mlsají rády, se s chu-
tí pustily do minidortíků se svíčkou. Při-
píjelo se bublinkami pomocí třpytivých 
brček. A čím jsme Sluníčko obdarovali? 
Velkým prolézacím tunelem a  barev-
nými nafukovacími gymnastickými 

míči. Tyto dárky se hned staly středem 
zájmu všech přítomných dětí, takže je 
řádně prozkoušena jejich kvalita. A ob-
jevily se i  další dárky, které překvapily 
i  organizátorky mající do té doby vše 
pod kontrolou a ve své režii. (Děkujeme 
za milé překvapení!) Zazněla Sluníčko-
vá hymna, vlajkonoši prošli s  vlajkou 
potištěnou otisky drobných ručiček – 
jedním z prvních výrobků našich absol-
ventů. Všechny rozpohybovala tradiční 
rozcvička a cvičení s padákem, které si 

  rozHovor s MaďarsKÝM velvyslanceM  
dr. lászleM szőKeM

Milý rozhovor pro Telnický zpravo-
daj poskytl velvyslanec Maďarské re-
publiky pan Dr. László Szőke.

■ Vaše účast na pietním aktu a  odhale-
ní nového pomníku kopjafa nebyla Vaší 
první návštěvou Telnice. Byl jste přítomen 
před lety také u odhalení prvního pomní-
ku. Jak důležité je toto místo právě pro 
Vás osobně?

Skutečně to nebyla má první ná-
vštěva v obci Telnice, kam se vždy rád 
vracím. Toto má dva hlavní důvody: 
Prvním z nich je fakt, že Telnice je sym-
bolickým místem, jedním z míst v Čes-
ké republice, kde se proplétá historie 
našich národů. Národů, které se – ne 
z vlastní vůle – zapletly do evropského 
konfliktu, v  jehož zájmu přinášely tak 
velké oběti – i když nám dnes již není 
jasné, co bylo smyslem toho všeho. 
Druhým důvodem je srdečnost, přívě-
tivost, se kterou mě obyvatelé a vede-
ní obce Telnice vítají při každé mé ná-
vštěvě, a které mě znovu a znovu hřejí 
u srdce.

■ Jak jste prožil samotný pietní akt?

Byla to událost dojemná, tklivá a pod-
něcující k zamyšlení. Gratuluji pořadate-
lům k tomu, že jsme si mohli způsobem 
důstojným, hodným vzpomínky hrdinů 
připomenout pro některé možná slav-

ný, ale pro vojáky v boji a pro mírumi-
lovné civilní obyvatele hrůzostrašný 
den bitvy tří císařů.

■ Místní myslivecké sdružení Vám předa-
lo jako dar z honu jednoho zastřeleného 
zajíce. Viditelně Vás tato pozornost mile 
překvapila. Už víte, jak s ním naložíte?

Ještě nikdy v  životě jsem neviděl 
tak velkého zajíce a nepopírám, že mi 
dárek, za který bych chtěl takto zpět-
ně ještě jednou poděkovat, způsobil 
velké překvapení. Nalezl jsem ideální 

řešení. Paní Milena, jedna z pracovnic 
našeho velvyslanectví připraví zají-
ce na český způsob, na kterém si pak 
doufám, budu moci pochutnat spolu 
se svými kolegy zde na zastupitelském 
úřadu. Tento společný oběd pak ve 
mně opět vyvolá vzpomínky na krásný 
večer v Telnici.

■ Děkuji za krátký rozhovor a těším se na 
opětovné setkání v  Telnici. Jste kdykoliv 
srdečně vítán!

Rozhovor připravil František Kroutil



 KteraK svatÝ MartIn telnIcí proJížděl…

 tvoření adventnícH věnců

 sIláK Franta
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K adventu neodmyslitelně patří věnec 
se čtyřmi svíčkami. Kdo chtěl mít vlastno-
ručně vyrobený, navíc v netradičním sty-
lu a pod odborným dohledem majitelky 
květinářství Hany Zvěřinové, přijal 25. 
listopadu 2011 pozvání na tvoření po-
řádané Telnickým sluníčkem za podpory 

obce. Všech patnáct maminek se oprav-
du snažilo, pod jejich rukama vznikaly 
věnce obalované speciální látkou – or-
ganzou – v různých barvách a odstínech. 
K dozdobení použily pestré stužky, suše-
né pomeranče, látkové květiny, rozmani-
té hvězdičky, korálky apod. Teď už tyto 

adventní věnce zdobí jejich domácnosti 
a světlo svíček postupně prozařuje nejen 
čas krátících se dní, ale hlavně srdce těch, 
kteří se u něho společně scházejí. Podě-
kování	patří	obci	 za	poskytnutí	finanční	
podpory a  paní Zvěřinové za ochotnou 
pomoc a čas.  Marie Gabrhelová

Dne 22. října 2011 proběhlo v cuk-
rárně a kavárně U Justiny, jak již bývá 
dobrým zvykem, vystoupení pro ve-
řejnost s malou gastronomickou ukáz-
kou. Tentokrát nás navštívil brněnský 

ocelový muž Silák Franta, který nám 
předvedl nejeden dech beroucí vý-
kon. Některé z  nich si mohli vyzkou-
šet sami diváci a zjistili, že to opravdu 
není nic jednoduchého – například 

ohnout dvoustovkový ocelový hřebík. 
Vyvrcholením byla soutěž o nejsilněj-
šího muže Telnice, k  níž jsme přidali 
soutěž o nejsilnějšího mladého muže. 
Z  řad mladých vyhrál dvacetiletý Lu-

Je 17. listopad roku dvoutisícího je-
denáctého. Na hřišti u rybníka se shro-
mažďují lidé vzrostlí i menšího vzrůstu. 
Ti drží připravené lucerny a  pochod-
ně-lampióny. Ale co to? Ani v  jedné 
z  nich neblikotá světýlko. Je slyšet 
zvuk kytary a zpěv podzimně laděných 
písní. A v tom: v dáli dusot kopyt a za 
rybníkem se rýsuje postava v  rytířské 
kápi cválající na koni. Je pořád zřetel-
nější a teď míří mezi shluk dětí a před-
stavuje se. Martin – a  zbloudil, hledá 
cestu k  nejbližšímu hradišti. Několik 
lidí radí, kudy dál, rytíř děkuje, zběžně 
odhodí pytel s perníčky a daruje svět-
lo do lucerniček a  jak se objevil, tak 
rychle zase mizí. No co, světlo z  jeho 
lucerny se zrovna hodí a ke konci ces-
ty přijdou určitě vhod i  perníčky. Ješ-
tě mluvil o tom, že je dobré se rozdě-
lit – na to snad také nezapomeneme. 
Světelný průvod v  počtu sedmdesáti 
rozžatých světýlek se vydává na cestu 

užili zvláště ti nejstarší, jimž už je toto 
náčiní vzácné. Zpěváčci a  zpěvačky si 
mohli zazpívat před obecenstvem do 
mikrofonu písničku, došlo i  na tanec 
s nafukovacími balónky mezi čely. Kdo 
si chtěl dotvořit vzhled, mohl se díky 
malování na obličej stát aspoň na něja-
kou dobu motýlem, kočičkou apod. Tel-
nické sluníčko děkuje všem, kdo s ním 
oslavili jeho půlkulaté narozeniny, obci 
Telnice	za	poskytnutí	finanční	podpory	
a  zástupu 120 maminek a  jejich dětí, 
které se za pětiletou tradici vystřídaly 
na sluníčkových úterních programech.

Marie Gabrhelová, 
Telnické sluníčko

na nádvoří u kostela. Tam na mírně vy-
mrzlé poutníky čeká teplý čaj a martin-
ské rohlíčky. Loučí se zpěvem a společ-
ným popovídáním. Děkujeme Ti, Mar-
tine, žes zabloudil zrovna do našich 

končin. Děkujeme za sladké laskominy 
a doufáme, že někdy přijedeš mezi nás 
oslavit svůj svátek, nebo nám aspoň 
pošleš svého bílého koně k zimním ra-
dovánkám.  Marie Gabrhelová
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káš Pospíšil a z řad zralých mužů pan 
Jan Vybíral. Kromě diplomu si vítězo-
vé domů odnesli i malou věcnou vý-
hru. Tímto jim ještě jednou gratuluje-
me.  Na samý závěr večera nám silák 
Franta předvedl roztažení plně nalo-
ženého auta vlastními zuby. Ač nám 
zima klepe na vrata, všichni se dobře 
bavili a  ohřáli se dobrým svařákem, 
ale také valašskými zelňáky pálenými 
dobrou domácí moravskou slivovicí. 
Děkujeme všem za účast a těšíme se 
na brzké setkání při další, tentokrát 
gastronomické akci.
Pracovníci cukrárny a kavárny U Justiny

Za sychravého večera 19. listopadu 
2011 proběhl v  příjemně vytopeném 
prostoru cukrárny a  kavárny U  Justi-
ny tajuplný večer. Tímto program naše 
hosty provázel iluzionista Aleš Krejčí. 
Hledali jsme například ztracený snubní 
prsten, který se potom záhadně objevil 
v zavázaném pytlíčku na dně kouzelní-
kova kufru. Diváci mohli také sledovat 
mikromagii přímo u svých stolů, umělec 

si přitom vzal na pomoc dětské autíčko, 
které bezpečně vyhledalo hádanou kar-
tu a další zajímavá kouzla.

Kromě esence tajuplna, byl vzduch 
prosycen libou vůní jelení svíčkové či 
bažantích prsíček na jehle. Všichni ná-
vštěvníci se dobře bavili a panovala přá-
telská nálada. Těšíme se na další setkání, 
které na sebe nenechá dlouho čekat.
Pracovníci cukrárny a kavárny U Justiny

 taJeMnÝ večer u JustIny

V pondělí 7. listopadu 2011 se setkání 
KLASu uskutečnilo v  domácím prostře-
dí knihovny v  Kobylnicích, pod vedením 
nám již známé paní Karmazínové. Setkání 
proběhlo v přátelské atmosféře, pozdravit 
nás přišel i starosta Kobylnic pan Lubomír 
Šmíd. Dle svých možností se zdržel i náš 
pan starosta. Co se týče účasti seniorů, 
převažoval počet místních – škoda. Z re-
akcí těch, kteří se pravidelně zúčastňují, je 
totiž patrné, že si vždy odnášíme kladné 
zážitky a  nové poznatky. Tentokrát jsme 
se dozvěděli mnoho zajímavého z  gast-
ronomie – téma bylo Stravování seniorů. 
Další setkání se uskutečnilo opět společ-
ně s kobylnickými seniory, a to při návště-
vě Mohyly míru dne 7. prosince 2011. Tě-
šíme se na další setkání s vámi!

Marie Fialová, koordinátorka  
telnického KLubu Aktivních Seniorů

 vÝlet do KoBylnIc s KlaseM

Farníci z Telnice a  Sokolnic se 13. lis-
topadu 2011 vydali na výlet do Velkého 
Újezda u Moravských Budějovic, přesně-
ji za otcem Michaelem Jelínkem, který 
pět let působil v telnické farnosti jako její 
administrátor. P. Michael Jelínek v  sou-
časnosti poskytuje v Domě svaté Anež-

ky duchovní službu všem obyvatelům 
tohoto místního domova pro seniory. 
Díky nedávné rekonstrukci se kapacita 
domova zvedla na dvojnásobek a právě 
v  neděli 13. listopadu se v  prostorách 
domova uskutečnila mše svatá s násled-
ným žehnáním domova a  lidem, kteří 

zde žijí a budou žít. Naši farníci se této 
mše zúčastnili, měli možnost si zázemí 
domova prohlédnout a  především se 
setkat s otcem Michaelem a promluvit si 
s ním o jeho novém působišti. Společně 
pak navštívili přilehlou krásnou zahradu 
a také vkusně upravený hřbitov, o který 

 vÝlet za p. MIcHaeleM JelínKeM 
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Silvestr v  listopadu?  Nepřehánějí to ti 
lidé kolem kostela už trochu? Nebo že by 
recese? Nic takového. To, že advent za-
číná čtyři týdny před Vánocemi, ví skoro 
každý; že ale počátek adventu znamená 
i  počátek nového církevního roku, to už 
může ve změti informací lehce zapad-
nout. Pokud zvesela slavíme Silvestra 
a  Nový rok, tak proč neoslavit i  konec 
roku církevního a začátek doby adventní, 
tedy doby, která je pro křesťany dobou 
očekávání narození Krista? 

S touto myšlenkou celá farnost Telnice 
a  Sokolnice připravovala nedělní odpo-
lední setkání 20. listopadu 2011. Když na 
začátku mše v kostele zazněly trubačské 
fanfáry, bylo už každému jasné, že toto 
odpoledne nebude ledajaké. Těžko krát-
ce popsat ten rej, který po mši nastal na 
orlovně. Konferenciér Pavel Zapletal zve 
všechny ke sledování pohádky O Šípkové 
Růžence a Reportáže tří rozhlasových sta-
nic, oboje v podání sokolnické omladiny. 
Poté na parket vbíhá telnický starosta ali-
as Silák Franta se třemi dalšími pomocní-
ky na ramenou. Malí siláci o  něj ohýbají 
a lámou tyče, ale na litinovou trubku jsou 
ještě krátcí. Orientální tanečnice z Valaš-
ské Polanky pak sleduje zvláště mužská 
část publika se zvýšenou pozorností. Ješ-
tě větší nadšení budí polanské mažoret-
ky, u nichž těžko věřit, že je ze sálu pozo-
rují jejich vnoučata.

Konečně je trochu času na muziku 
a  zpěv v  podání výborné kapely „Veselá 

se pečlivě starají sestry z „Kongregace 
Milosrdných sester III. Řádu sv. Františ-
ka pod ochranou Svaté rodiny v  Brně“. 
Na závěr setkání pozval otec Michael 
všech 48 návštěvníků do místního kos-
tela sv. Petra a  Pavla, kde se přítomní 

spolu s P. Ladislavem Kozubíkem a P. Jo-
sefem Daňkem pomodlili a po krátkých 
zpěvech a požehnání se rozloučili a au-
tobusem pokračovali zpět do svých do-
movů. Otec Michael všem poděkoval za 
návštěvu a především za všechny mod-

litby za jeho osobu. Telničtí i  sokolničtí 
farníci děkuji otci Michaelovi o sestrám 
a  zaměstnancům Domu sv. Anežky za 
pohostinnost (více se o  Domu svaté 
Anežky můžete dozvědět na stránce 
http://www.dsvanezky.cz). FK

 círKevní sIlvestr 2011 
šestka“. Seznamujeme se s  dalšími milý-
mi lidmi v čele s panem starostou a mís-
tostarostou z  Valašské Polanky, rodiště 
pana faráře, otce Ladislava Kozubíka. 
Všichni poslouchají poutavé vyprávění 
řádových sester Salesiánek z  Ostravy-
-Zábřehu o  práci s  dětmi ulice, kterým 
se věnují. Je dobré si i  ve chvílích veselí 
uvědomit, že ne všichni se mají tak dob-
ře jako my. Atmosféru poté uvolní známý 
kouzelník Radek Mezuláník. Jenže to už 
se v sále setmí a konferenciér uvádí Cimr-
manovu hru Tma jako v pytli.

Děti si užívají svůj vlastní program v hor-
ním malém sále, připravují malé lampičky 
na advent, sledují vystoupení, která jim 
přicházejí předvádět jednotliví účinkující. 

Ve velkém sále zatím polansko-egyptské 
tanečnice tančí se svíčkami a zlatými kříd-
ly. Zbývá za dohledu pana kostelníka Krá-
le vylosovat silvestrovskou tombolu, a už 
děti s otevřenou pusou sledují pana fará-
ře a jeho kouzlo „vítězství ruské vesmírné 
rakety“. Na závěr potemnělý sál ozařuje 
ohňostroj z prskavek a ohnivých fontán.

Po zbytek večera se tančí, zpívá a deba-
tuje, noví známí se častují komplimenty 
na donesené občerstvení i svá vystoupe-
ní a slibují příští návštěvy. Rozcházíme se 
domů – nadšení a  překvapení, že jsme 
zažili něco, co jsme ani nečekali, ač jsme 
se o to snažili. Příští rok si takovou atmo-
sféru nenechte ujít ani vy!

Hana Kroutilová 
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V příjemném sobotním večeru 12. 
listopadu 2011 se v  telnické sokolov-
ně potkalo telnické publikum s újezd-
ským divadelním spolkem Josefa Kaje-
tána Tyla, aby shlédlo jejich zábavnou 
politickou satiru s názvem „Ve státním 
zájmu“, kterou napsal plzeňský herec 
a dramatik Antonín Procházka. Dnešní 
doba lidem přináší mnoho podobných 
pohledů, jaké divák mohl shlédnout 
na pódiu: politické hrátky na nejvyšší 
úrovni, obchodování s  citlivými infor-

macemi z  osobního života politiků, 
manipulace s  lidmi, různé nátlakové 
metody či nepravdivá veřejná prohlá-
šení apod. To vše vtipnou a energickou 
formou předvedl soubor deseti nad-
šených herců z Újezda u Brna a získal 
potlesk zhruba 60členného telnického 
publika. Divadelní představení uspořá-
dala sociální komise obce Telnice, jejíž 
předseda pan JUDr. Metoděj Dudák 
celou akci moderoval.

  FK

 dIvadelní představení „ve státníM záJMu“

Do sportovní haly v Telnici se v sobo-
tu 26. listopadu 2011 sešlo více než sto 
malých i větších příznivců kejklí a show, 
které slibovaly plakáty Cirkusu Rudolf 

Berousek. Malí diváci si mohli potřást 
rukou se Shrekem a  Fionou, s  obřím 
klaunem i jeho menším a hlučnějším ko-
legou. Všichni jsme obdivovali zručnost 

 Gala sHow cIrKusu rudolF BerouseK
artisty a  žongléra a  ohebnost artistky, 
která svým ladným vystoupením zaujala 
nejen mužskou část osazenstva. Klauni 
byli nakonec dva a předváděli roztodiv-
né šumprnákle, nicméně klauna „píšťal-
kového“ děti ke konci už tolik nadšeně 
nevítaly. Ti nejmenší návštěvníci se ba-
vili hrou kolem židlí a s napětím sledo-
vali záhadné kouzlo Duo Batman Show. 
Nejvíce je ale přece jen uchvátila drezu-
ra malých pejsků jezdících na kolotoči 
neboli kolotůčku, provádějících nejrůz-
nější veselé kousky. Dospělé diváky pak 
určitě pobavilo zapojení místostarosty 
Ladi Blaženky do čísla „motorkář a  sto-
pařka“. Děti odcházely šťastné a upatla-
né od slaďoučké cukrové vaty, my ostat-
ní jsme možná získali i pár tipů pro sil-
vestrovské večírky. Už teď se těšíme se 
na další cirkusové manéže!

Hana Kroutilová, 
maminka tří nadšených dětí

Ve farním kostele stojí u  mikrofonu 
pan farář s  kytarou a  učí ostatní v  la-
vicích novou písničku. Průvod dětí za-
tím přináší k oltáři barevné kahánky se 
zapálenými svíčkami. Tak začíná jinak 
obvyklá úterní dětská mše. V  telnic-
kém kostele se sešlo ale mnohem víc 
dětí a  rodičů, než jiné úterky. Všichni 
se totiž těší, že je navštíví slíbený Mi-
kuláš! Děti poslouchají a podle obráz-
ků sledují příběh o  svatém Mikulášo-
vi, biskupovi z  tureckého města Myra 
(dnešní Demre), který byl za svého 
života proslulý svou štědrostí ke všem 
potřebným. Kluci ministranti k  tomu 
hrají i  legendu o  zázračném nasycení 
hladových obyvatel města. Podle jiné 
legendy v městě Myra rozhoduje sněm 
o novém biskupovi, ale protože nemů-

že najít společnou řeč, rozhodne, že 
první, kdo vejde do dveří kostela, sta-
ne se biskupem. Tak se svého úřadu 
dostalo právě mladému knězi Mikulá-
šovi. I dětský sněm v telnickém kostele 
netrpělivě vyhlíží s biskupskou berlou 
v ruce, kdo první vejde do dveří. 

Světla pohasínají, oltářní zvonky zvo-
ní jako o svátcích a už je to tady! Svatý 
Mikuláš vstupuje do dveří! Přebírá od 
dětí svou berlu a  následován zářícím 
andělem přichází všechny pozdravit. 
Zve si děti po skupinkách, nejdříve 
nejmenší holčičky a klučiny, kteří ještě 
ani nechodí do školky. Poté školkáčky 
ze třídy Medvídků i Myšiček, děvčátka, 
která zpívají na dětských mších, malé 
i velké ministranty, děti přespolní, há-
zenkáře a  nakonec i  všechny ostatní 

děti, které se chtějí s Mikulášem setkat. 
Postupně čte z  Velké knihy pěkných 
i  méně pěkných skutků, které se dě-
tem za celý rok podařily. Je až s podi-
vem, jak přesné věci o  dětech ví! Ně-
které děti jsou tím zaražené, sklánějí 
hlavičky, jiné nadšeně přikyvují a  sli-
bují, že budou pokračovat jen v  dob-
rých věcech. Mikuláš je ale laskavý a i 
když maličko pokárá, přece všechny 
děti dostávají sladké balíčky, které utí-
kají zpátky k  rodičům důkladně pro-
zkoumat.

Na závěr přináší Mikuláš velikou ze-
lenou krabici, do které může kdokoliv 
z Telnice během adventu přinést dárek 
pro babičky a dědečky z Domova senio-
rů v Sokolnicích. Nezapomeňme ani my 
udělat někomu – třebas neznámému – 

 setKání se sv. MIKuláŠeM
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 KoŠ na dary pro doMov pro senIory v soKolnIcícH

V  pondělí 5. prosince 2011 se v  sále 
sokolovny sešla spousta dětí i  s  rodiči, 
babičkami i dědečky, aby společně zjis-
tili, jestlipak na ně ten Mikuláš náhodou 
nezapomněl a přijde se za nimi podívat. 
Zavolali jednou – nic, podruhé – zase nic, 
no asi byl hodně daleko. Zavolali potře-
tí a  tu se otevřely dveře a  v  nich Miku-
láš! Pěkně se s dětmi přivítal a zavolal si 
své pomocníky, anděla a  čerty. Pochvá-
lil děti, že byly hodné a  rozdal jim plno 
dárečků. Děti měly připravené písničky, 
básničky a  pěkně Mikuláši děkovaly. 
Čerti brzy zjistili, že tady letos zase ne-
pochodí, ale jak víme, čerti nikdy nespí, 
a proto je raději nebudeme pokoušet. Co 
když si je Mikuláš příští rok pozve zase? 
Potom se všichni s Mikulášem a jeho po-
mocníky pěkně rozloučili a nesli si svoje 
dárečky domů. Šárka Oborná

 MIKuláŠsKá nadílKa

radost, možná tak, jako to kdysi dělával 
skutečný biskup Mikuláš. Malé zpěvačky 
se loučí se svatým Mikulášem i andělem 
taneční písničkou a pan farář – otec La-
dislav – připomíná všem, že svatost jed-
noduše znamená mít rád ostatní lidi ko-
lem sebe a pomáhat všem tak, jak o tom 
právě slyšeli. Děti odcházejí z  kostela, 
ale co to? Kde se venku vzal čert? Copak 
ten smí do kostela? Nesmí, však se také 
drží ode dveří dál. Dobře ví, že na hodné 
děti nemůže, nanejvýš je jen trošičku za-
špiní od sazí. S obrázkem v ruce a snad 
i správným obrázkem o Mikulášovi v sr-
díčku odcházejí děti domů. Prý příští rok 
zase přijde. Určitě nás bude už jen a jen 
chválit… Hana Kroutilová

Svatý Mikuláš přinesl do farního kostela 
kromě dárků dětem také koš, který bude 
po dobu adventní a vánoční sloužit ke sbě-
ru dobrovolných darů pro seniory s Domo-
va pro seniory v Sokolnicích. Pokud byste 
chtěli obyvatelům tohoto sociálního zaří-
zení také něco věnovat, můžete se inspiro-
vat níže uvedeným seznamem věcí:
–  veškerá drogerie, hygienické potřeby,
–  věci z papírnictví, psací potřeby (určeno 

pro různé aktivity se seniory),

–  knihy (za účelem rozšíření jejich knihov-
ny – nemělo by to být ale pojato jako 
úklid domácí knihovny),

–  může být i  oblečení, ale spíše novější, 
obzvláště pak pánské v rozměru XXL,

–  jakoukoliv maličkost, která starším li-
dem udělá radost a potěší je.
Farnost Telnice děkuje všem věřícím 

i nevěřícím za jejich dary, které budou za-
čátkem roku 2012 předány sokolnickému 
domovu.  HK

 Hlavní Hon sezony a poslední leč roKu 2011
Myslivecké sdružení Telnice uspořá-

dalo v  sobotu 3. prosince 2011 hlavní 
hon letošní sezony spojený s  poslední 
lečí, která se konala v Pohostinství u Laš-

tůvků. Honu se zúčastnilo 34 střelců a 8 
honců (konečně došel i  starosta obce) 
a za příznivého počasí bylo uloveno 64 
zajíců a 12 bažantů. Na dnešní poměry 

se jedná o poměrně slušný úlovek. Dou-
fáme, že se nám stavy drobné zvěře po-
daří udržovat alespoň na této úrovni i v 
dalších letech. Teď nás již čeká doba zim-
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ního přikrmování tak, aby zvěř nestráda-
la a přečkala v dobré kondici zimní ob-
dobí. Rádi bychom požádali i místní pej-
skaře, aby v tomto zimním období ome-
zily své vycházky do revíru, případně 
aby své psy měli řádně pod kontrolou, 
nejlépe na vodítku. Mnohdy stačí málo, 

aby domácí miláček dokázal zvěř uštvat 
a  následně i  třeba zadávit. Děkujeme 
všem za tolerantní přístup. Poslední leč 
byla jako vždy plná dobré zábavy a přá-
telské atmosféry. Ještě před zahájením 
této společenské akce jsme slavnost-
ně darovali jednoho uloveného zajíce 

maďarskému velvyslanci při příležitosti 
slavnostního odhalení nového pomníku 
kopjafa. Myslivci přejí všem spoluobča-
nům příjemné prožití svátků vánočních 
a hodně zdraví do nového roku.

Jiří Šustr, 
předseda Mysliveckého sdružení Telnice

 dIvadelní představení MIsIonářI

 Beseda s paMětníKy

Nedělní večer 30. října 2011 patřil kul-
tuře. V malém sále telnické orlovny sehrál 
divadelní	 spolek	DŽO	 sci-fi	 komedii	 Pav-
la Strašáka s  názvem Misionáři. Během 
představení, které se odehrávalo na pa-
lubě kosmické lodi, zavedl publikum do 
vzdálené galaxie. Tříčlenná posádka se 
zde snažila svérázným způsobem vyrov-
nat s nelehkým úkolem, jak představit mi-
mozemským civilizacím principy života na 
Zemi. O kvalitě provedení této tzv. three-
-men-show svědčil nejen bouřlivý po-
tlesk, ale především salvy smíchu a bolavá 
bránice nejednoho diváka. Poděkování za 
krásný zážitek patří v první řadě hercům, 
kromě nich však také všem, kdo akci při-
pravili nebo přišli vytvořit srdečnou a přá-
telskou atmosféru.  Eliška Vecheta

Milé a přínosné posezení s pamětníky 
telnického Orla proběhlo na orlovně ve 
středu 12. října 2011. Smyslem tohoto 
setkání, a také dalších, která budou na-
vazovat, je shromáždit a  zdokumento-
vat co nejvíce informací o historii telnic-
kého Orla. Prvního setkání se zúčastnili 
Jan Král, Božena Králová, Vojtěch Men-
šík, Jan Šustr, Františka Klanicová, Vladi-
mír Král, Marie Králová, Zdeňka Praxová 
a  Marie Konečná. Všem upřímně děku-
jeme za spolupráci a těšíme se na další 
pokračování! Eliška Vecheta
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Dne 4. prosince 2011 uspořádala soci-
ální komise obce Telnice zájezd do skan-
zenu ve Strážnici. Lidové tradice přibližu-
jí atmosféru pravých Vánoc, jak je běžně 
slavili naši předkové na přelomu 19. a 20. 
století na Slovácku. V jednotlivých used-
lostech jsme čerpali atmosféru adventu, 
navštívili jsme řezbáře, hrnčíře, pečení 
cukroví, lití olova, tkalcovnu, výklad z hr-
nečků: co vás čeká v  příštím roce, pro 
nejmenší děti byly připraveny rukoděl-
né dílničky, kde si vyráběly ze skořápky 
ořechu a svíčky malé loďky, vystřihování 
přáníček aj. Procházkou muzeem jsme 
potkali svatého Mikuláše s čerty a andě-
lem, koledníčky, tajemné bílé postavy 
– Lucie – a také tři krále. Ochutnat jsme 
mohli misky horké zabíjačkové polévky, 
placky, slivovici nebo hrnek svařeného 
vína. Výlet za historií našich předků byl 
poučný a zajímavý. Těšíme se na další pu-
tování po naší krásné zemi.

Za sociální komisi Olga Netolická

Vlastenci sdružující se v místní organi-
zaci Moravská Národní Obec – Podsta-
rohorci a  jejich sympatizanti uskuteč-
nili v neděli 4. prosince 2011 výstup na 
Mohylu míru. Výstup samotný věnovali 
památce civilních obětí bitvy tří císařů, 
našim předkům, kterých na následky bi-
tvou zaviněného hladomoru a epidemií 
zemřelo v bojem dotčené krajině mno-
hem více, než vojáků padlých v boji. 

Na Mohyle míru proběhl v 10.30 tra-
diční pietní akt. Při této příležitosti Pod-
starohorci položili v kapli uvnitř památ-
níku kytici v moravských barvách, věno-

vanou všem obětem bitvy. Významnou 
událostí toho dne bylo pro Podstaro-
horce také setkání s bývalým starostou 
obce Tvarožná a spisovatelem literatury 
faktu, panem Františkem Kopeckým, 
který již z  dálky volal „Nazdar Podsta-
rohorci!“ Počasí bylo nádherné a  ná-
lada veselá. Děti dostaly pro doplnění 
energie sladkou pochutinu a  dospělí 
„osvěžili“ svůj dech pitím z moravského 
ovoce. Nezbývá, než poděkovat všem 
zúčastněným za jejich dochvilnost 
a ochotu vyrazit do terénu a těšit se na 
příští ročník.  Jiří Máca

 adventní záJezd do strážnIce

 vÝstup na MoHylu Míru

Orel jednota 
Telnice vás 
srdečně zve 
na tyto akce:

Silvestrovská 
Havaj 

Dětská party se koná na orlov-
ně v pátek 30. prosince 2011, od 
17.00 do 21.00 hod. Podrobnosti 
viz www.oreltelnice.cz. Všechny 
děti srdečně zve Orel jednota 
Telnice. 

Tříkrálová 
sbírka 2012

Skupinky tří králů budou navště-
vovat domácnosti v  naší obci 
v sobotu 7. ledna 2012 od 10.00 
hodin, kdy půjdou od domu 
k  domu s  koledou a  pokladnič-
kou, do které můžete přispět 
svým	 finančním	 darem	 ve	 pro-
spěch dobré věci. Sbírka je po-
řádána ve spolupráci s  oblastní 
Charitou Rajhrad.

Ples 2012
Orel jednota Telnice vás srdeč-
ně zve na ples v pátek 20. ledna 
2012 ve 20.00 hod. K tanci a po-
slechu hraje kapela Karla Pešla. 
Rezervace na tel. 544  224 040,  
e-mail: vecheta@oreltelnice.cz 
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 vÝlet Klasu na MoHylu Míru

 cuKrárna a Kavárna u JustIny
Rozhovor s paní Alenou Doležalovou 

■ Snad každý už si v Telnici všiml, že na 
jaře letošního roku rozjela provoz cuk-
rárna a  kavárna U  Justiny. Kdy ve Vás 
myšlenka na realizaci tohoto nápadu 
dozrála?

Myšlenka sama se objevila zhruba 
před rokem. Okolo loňských Vánoc 
jsem totiž řešila své zdravotní problé-
my a současně i svou pracovní budouc-
nost. Jelikož se v té době objevil volný 
prostor v  maminčině domě, začala 
myšlenka uzrávat. K  samotné realizaci 
nápadu to ale tehdy bylo ještě docela 
daleko.

■ Jak je složité si z obytného domu vy-
budovat cukrárnu? Jak dlouho Vám pří-
pravné práce trvaly?

Mluvíme o  dvou kapitolách: Jedna 
se týká úřadování – myslela jsem si, že 
to bude mnohem jednodušší. Všech-
no se tváří téměř jako stavba nového 
domu – jednání s  hasiči, hygienickou 
stanicí, stavebním úřadem. Nakonec 
překvapivě nejjednodušší bylo do-
hodnout se s „hygienou“, i  když jsme 
museli splnit jejich tradičně přísné 
požadavky. Druhou kapitolou jsou 
stavební úpravy, které byly závislé na 
mých časových možnostech a  také 
možnostech najatých pracovníků. Celá 

fáze přípravy a realizace trvala zhruba 
čtyři měsíce: od ledna do května letoš-
ního roku. Velmi si cením vstřícného 
přístupu stavebního úřadu v  Sokol- 
nicích.

■ Váš manžel je šéfkuchařem jednoho 
významného brněnského hotelu. Pro-
jevuje se tato skutečnost v nabídce Vaší 
cukrárny?

Zatím se to projevuje především jeho 
odbornými radami, občas mi pomůže 
i při vaření, budoucnost sama ukáže, jak 
to všechno bude pokračovat dál.

■ Pustili jste se do podnikání v  těžké 
době, přesto musím říct, že jste velmi 
aktivní. Připravujete akce pro děti, ale 
i  dospělé, zábavu spojenou s  gastro-
nomickým zážitkem. Co máte v  plánu 
v příštím roce?

Plány tvoříme zatím v  hrubých ry-
sech, nicméně dnes už víme, že některé 
akce budeme v  příštím roce opakovat, 
a  to na přání některých našich stálých 
zákazníků. Pokračovat se chystáme ur-
čitě v  gastronomických akcích, chys-

Ve středu 7. prosince 2011 se vydali 
někteří telničtí a kobylničtí členové Klu-
bu aktivních seniorů (KLAS) na výlet na 
Mohylu míru, kde je čekala expozice do-
bového zpracování průběhu bojů bitvy 
tří císařů. V dnešní podobě je prohlídka 
opravdu velmi krásně zpracovaná, a to 
jak vizuálně, tak i  zvukově. Navíc nám 
ředitel památníku pustil dokumentární 
film	 o  vzniku	 a  stavbě	 samotného	 pa-
mátníku Mohyla míru, který dokládá 
to, jak nezměrné úsilí obyčejných lidí 
je mnohdy zapotřebí k  tomu, aby bylo 
možné překonat všechny obtíže vedou-
cí k realizaci tak nádherného a ojedině-
lého díla, jakým sám památník je. Poté 
jsme se vydali na prohlídku kaple, která 
je hlavní součástí památníku. Právě od-
tud jsme si odnesli nezapomenutelný 
zážitek ze zpěvu slečny Veroniky Sle-
zákové a  mně osobně tato chvíle při-
pomněla obdobně nádherný zážitek, 
který se na stejném místě odehrál před 
30 lety. Tehdy nám při takové prohlídce 
zazpívala tehdejší kastelánka paní Kří-
žová z Prace. Veronika Slezáková zazpí-
vala Ave Maria. Tóny písně se vznášely 
vzhůru do kopule rotundy.

Byl to nádherný zážitek, neboť se nic 
tomuto projevu úcty k padlým nevyrov-
ná a nikde se neuslyší.

Velice ráda bych Veronice tímto po-
děkovala za opravdu dojemný zážitek, 
který velmi citlivě uctil památku všech 
zemřelých vinou slavné bitvy tří císa-
řů, a to nejen z řad padlých vojáků, ale 
i  místního civilního obyvatelstva. Za 
spolupráci děkujeme panu Aloisi Hrd-
ličkovi, který nás bezpečně přepravil 

na Pratecký kopec a také se s nadšením 
naší akce zúčastnil. Před třiceti lety vy-
padala expozice opravdu zcela jinak. 
Prohlídku muzea i  Mohyly míru mohu 
upřímně všem doporučit, na své si při-
jdou jistě všechny generace návštěvní-
ků. Mnozí místní ani netuší, jakou nád-
heru tady za humny máme. Děkujeme 
také obecnímu úřadu za organizaci to-
hoto zájezdu.

Květoslava Sadecká 
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 slavnostní otevření oBecní sportovní Haly
Dlouho očekávaný den se poma-

lu blížil. Všichni, kteří jej připravovali, 
ještě dva dny předem postávali v deš-
ti u  plynové přípojky a  modlili se za 
zázrak. Konečně! Instalace haly byla 
dokončena včetně zapojení plynové-
ho kotle, v  přetlakové hale bude jistě 
příjemná teplota. Slavnostní program 
dne 28. října 2011 začíná ve stylu háze-
né: od malých minižáčků, přes mladší 

a  starší žáky až k  dorostu – všichni si 
v tento památný den zahrají přátelské 
zápasy s  protihráči své věkové kate-
gorie. O  přestávkách dostává hráče 
i diváky do varu skvělý kytarista Pavel 
Rohlena. V  hale se mezitím zvyšuje 
počet přihlížejících diváků a je zřejmé, 
že na blížící se slavnostní ceremoniál 
lavičky kolem hrací plochy stačit ne-
budou. Lidé stojí v  několika řadách 

za sebou a  s napětím očekávají prů-
běh oslavného ceremoniálu. VIP hosté 
jsou již připraveni před časomírou, na 
hřiště přicházejí ti, pro které se pře-
devším tato hala stavěla: telnické děti 
a mládež v dresech Sokola Telnice. Slo-
va se ujímá moderátorka večera paní 
Leona Bímová a představuje seřazené 
hosty  (seznam hostí objevíte na kon-
ci článku), poté předává štafetu u mi-

táme jako obvykle nějaká překvapení. 
Milovníci dobrého jídla si určitě přijdou 
na své. A  také bychom rádi ještě do 
Vánoc rozběhli nové webové stránky  
www.ujustiny.cz.

■ Chystáte se v příštím roce rozjet také 
roznášku zákusků?

Už pomalu rozjíždíme rozvoz cukro-
ví, největší zájem byl zatím z  nádražní 
čtvrti. Není problém dovézt také zákus-
ky, studené mísy nebo připravit rauty. 
Všechno dokážeme nachystat tam, kde 
si zákazník sám určí.

■ Proč jste zvolili název U Justiny? 

Když jsme přemýšleli o  názvu cuk-
rárny, nechtěli jsme použít tradiční 
názvy jako U  Berušky, U  Pandy, Mlsná 

cukrárna apod., chtěli jsme prostě něco 
neobyčejného. Nejdříve se jevil vhod-
ně název Valentýnka – podle druhého 
jména mého manžela, pak nás ale na-
padlo pojmenovat cukrárnu křestním 
jménem mého otce. Tatínek se jmeno-
val Justin, ale protože je cukrárna žen-
ského rodu, upravili jsme to na Justinu. 
Navíc jeho dávným přáním bylo hospo-
daření, které se mu ale nesplnilo, neboť 
žil v  jiném režimu, kde mu to nebylo 
umožněno.

■ Co byste popřála telnickým občanům 
k Vánocům a do nového roku?

Nejdůležitější, co člověk má, je zdraví. 
A pak je to rodina, ta vás vždycky podrží, 
když to potřebujete. Tedy přeji všem po-
hodu v rodině, aby se měli hodně rádi. 

S  ohledem na dnešní nejistou dobu 
také přeji to, aby tímto obdobím lidé 
dobře	propluli	a neměli	finanční	problé-
my. Takže hodně štěstí, zdraví a lásky!

Za rozhovor poděkoval 
František Kroutil

Během redakčních prací na tomto 
čísle Telnického zpravodaje nás za-
stihla smutná zpráva o  náhlém úmrtí 
manžela Aleny Doležalové, pana Vác-
lava Valentina Doležala. Na přání paní 
Doležalové otiskujeme rozhovor v  pů-
vodním znění s  doplněním, že cukrár-
na a  kavárna U  Justiny bude usilovat 
o  to, aby dál pokračovala v  provozu  
i  v realizaci všech zamýšlených gast-
ronomických akcí, protože by si to tak 
pan Doležal přál.
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krofonu starostovi obce  Telnice. Pan 
František Kroutil vítá všechny přítom-
né a  také vzácné hosty ze slovenské-
ho Cíferu a hovoří o  tom, že o stavbě 
této haly rozhodli lidé již v  komunál-
ních volbách a že je společným dílem 
mnohých místních obyvatel, za což jim 
děkuje. Připomíná, že hala má sloužit 
především jako prevence proti kri-
minalitě a  podporovat smysluplnou 
náplň volného času dětí a  mládeže. 
Vyzývá všechny telnické občany, aby 
své obci pomohli při provozu této haly 
tak, aby se podařilo společně překo-
nat všechny překážky i nástrahy, které 
obec s provozem této haly jistě čekají. 
Neboť čí je hala? Naše!

Mikrofonu se pak ujímá telnický pan 
farář, P. Ladislav Kozubík, který žehná 
všem lidem, kteří budou v  budoucnu 
v  hale sportovat. Na jeho slova nava-
zuje místostarosta obce a  předseda 
házené pan Vladimír Blaženka, jenž 
také děkuje všem, kteří se o  stavbu 
haly zasloužili, a  řečnicky se ptá: „Proč 
to nešlo dřív?“ Po něm vystupuje druhý 
místostarosta obce pan Jiří Dudák, kte-
rý připomíná starší generace házenká-
řů, jež se svého velkého snu nedočkali 
a  vyzývá všechny přítomné k  minutě 
ticha k  uctění jejich památky. Pomalu 
vystupují další pozvaní hosté a  zdraví 
telnické občany a gratulují celé obci Tel-
nice k tak významnému okamžiku. Poté 
se již seřazují nejmladší hráči a v rukou 
drží pásku k  přestřižení: vzduchem letí 
zvuky stříhajících nůžek, mnozí diváci 
zatlačují slzy dojetí. Tak dlouho jsme 
čekali. Následuje řeč ředitelky základní 
školy k dětem a dekorování přítomných 

hostů pamětními medailemi a  po nich 
také všech přítomných hráčů z (mini)
žákovských a  mládežnických týmů tel-
nické házené: „Děti, pamatujte si tento 
den a udělejte vše pro to, abyste to své 
obci v  dobrém vrátili.“ Starosta obce 
Telnice si bere slovo a věnuje paní Leo-
ně Bímové květinu a děkuje jí nejen za 
skvělé moderování večera, ale přede-
vším za práci s dětmi, díky které získává 
mnoho z nich vztah ke sportu. Poté již 
spolu s  hosty a  veřejností pozvedá číši 
a pronáší přípitek: „Vážení přátelé, připi-
jme si na všechno dobré, co stavba této 
haly má přinést naší obci a telnickým li-
dem, telnickým dětem. Kéž se toto nové 
obecní sportoviště stane místem, které 
nás všechny bude spojovat.“

Slavnostní ceremoniál plynule pře-
chází k  závěrečnému mezinárodnímu 
zápasu v  házené mezi Sokolem Telni-
ce a Sokolem Cífer, před kterým zazní 
nejdříve slovenská, a poté i česká stát-
ní hymna. Starosta Cíferu pan Maroš 
Sagan rozehrává toto přátelské utkání 
symbolickým hodem míče a  střetnutí 
může začít. Lidé se předvedenou hrou 
dobře baví a bouřlivě fandí, poprvé ve 
své hale. Odhadem se samotné slav-
nosti zúčastnilo 500 přihlížejících di-
váků, většinou z řad místních obyvatel, 
ale i rodáků a bývalých hráčů, obyvatel 
sousedních obcí atd. Na většině z nich 
bylo patrné štěstí a  upřímné dojetí. 
Pamatujme si tyto okamžiky. Obec 
Telnice děkuje všem, kteří ji ke splnění 
tohoto velkého snu jakkoliv pomohli, 
a  nebylo jich málo. Všichni návštěvní-
ci i budoucí uživatelé haly jsou zde sr-
dečně vítáni!

Seznam přítomných VIP hostů (děku-
jeme za jejich účast a podporu):

Ing. pavel oborný, zastupitel obce  
Telnice a starosta TJ Sokol Telnice,

p. ladislav Kozubík, administrátor 
telnické farnosti,

Ing. Mgr. zdeněk dufek, předseda  
finančního	výboru	Jihomoravského	
kraje,

Mgr. Maroš sagan, phd., starosta  
slovenské obce Cífer,

thdr. Jan Hradil, Th.D., starosta města 
Újezd u Brna,

Ing. František poláček, starosta obce 
Žatčany,

Jan Florian, starosta obce Otmarov,
Ing. Jaroslav Chvalný, prezident  

Českého svazu házené,
Ing. antonín levíček, předseda  

exekutivy Jihomoravského svazu 
házené,

a významní telničtí hráči a reprezentanti:  
František vykouřil, Jaroslav Konečný, 
Josef Mrkvica, stanislav Mrkvica,  
pavel strakatý, Miloslav Hrdlička,  
Jaroslav Hrozek a pan František Jeniš
Obec Telnice ve spolupráci se společ-

ností TV21 připravila ze slavnostního 
otevření telnické sportovní haly pamět-
ní videoreportáž. Tuto reportáž můžete 
shlédnout na webových stránkách obce 
www.telnice.cz. Pro všechny zájemce 
obec Telnice připravila také DVD s touto 
reportáží,	 včetně	všech	 fotografií,	 které	
byly během tohoto slavnostního dne 
pořízeny Veronikou Klesalovou. Nákla-
dová cena za toto DVD činí 50 korun a je 
k dispozici na obecním úřadě. Toto DVD 
může být ideálním vánočním dárkem 
pro vaše blízké.  František Kroutil

 JaK se daří HázenKářůM v nové Hale?
Házenkářský podzim 2011 je u kon-

ce a všichni telničtí hráči společně s fa-
noušky si jeho značnou část naplno 
užívali v nově otevřené sportovní hale, 
kde našli útočiště nejen pro mistrovské 
zápasy, ale především také pro pravi-
delný trénink. Stejně jako v minulosti, 
kdy naše týmy trénovaly pouze v soko-
lovně, využívají všechna družstva, od 
minižáků po muže, dvakrát až třikrát 
týdně i  halu, a  máme tedy již srovna-
telné podmínky s  našimi soupeři ve 
všech kategoriích.

Minižáci během podzimu přibrali do 
svých řad několik nových tváří z Telnice 
i z okolních obcí a s více něž 25 členným 
kádrem disponují jednou z  nejdelších 

soupisek na jižní Moravě. Vyhledávají 
kvalitní turnaje v okolí, na které obvyk-
le vysílají dva nebo tři týmy, které vždy 
útočí na medailové příčky. 

Mladší žáci během letní přestávky 
zásadně „omladili“ družstvo, které letos 
staví na hráčích, kteří ještě na jaře bojo-
vali o kategorii níž. I tak dokázali vyhrát 
11 ze 14 zápasů, a patří jim tak čtvrté 
místo v tabulce Jihomoravské ligy. 

Starší žáci letos opět chtěli zabojovat 
o  účast v  Žákovské lize, avšak po těs-
ných porážkách v  úvodu sezony jim 
v  letošním roce tato prestižní soutěž 
unikla. Družstvo předvádí v  Jihomo-
ravské lize pohlednou házenou, klu-
kům letos, oproti výše postaveným 

soupeřům v  tabulce, více než cokoli 
jiného scházejí centimetry a  kilogra-
my, což jsou v této kategorii poměrně 
důležité veličiny. 

Dorostenci mají za sebou podzimní 
část II. ligy, když se jim dařilo dá se říci 
se střídavými úspěchy. Po úvodních 
porážkách přišla série vítězství, která 
byla bohužel utnuta také několika zra-
něními. Pokud bez problémů absolvu-
jeme plánovanou zimní přípravu, měli 
bychom i na jaře opět patřit ke klidné-
mu středu tabulky, a  vyhnout se tak 
vždy nepříjemným starostem s udrže-
ním soutěže. 

Muži vstoupili do sezony 2011/2012 
úspěšným vystoupením v Českém po-
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háru a také začátek II. ligy zastihl tým 
v optimálním rozpoložení. Silné Ivan-
čice, nevyzpytatelná Kuřim ani loni 
prvoligový Kostelec na Hané nebyli 
lepší, a nám se tak po třech kolech po-
hled na tabulku líbil. Pak ovšem přišel 
útlum spojený s vynucenými absence-
mi některých hráčů a před posledním 
zápasem s  rivalem ze Sokolnic jsme 

se propadli až téměř na dno tabulky 
(uzávěrka Telnického zpravodaje byla 
před posledním kolem). Do začátku 
jarní části budeme mít dva měsíce 
na přípravu, do níž by se měli zapojit 
i dva nebo tři noví hráči, kteří projevili 
zájem o působní v našem mužstvu. 

Rozlosování jarní části přineseme na-
šim fanouškům jako obvykle v tištěné 

podobě, na internetových stránkách 
www.hazenatelnice.wbs.cz, i  v  dalším 
čísle Telnického zpravodaje.

Za všechny házenkáře přejeme na-
šim spoluobčanům a příznivcům krás-
né Vánoce a mnoho úspěchů v novém 
roce 2012.

Výbor oddílu házené 
TJ Sokol Telnice

 InForMace ze soKola

Jak ten čas neúprosně běží, snad kaž-
dým rokem rychleji, tak i s tím letošním 
2011 se brzy budeme loučit. Nastávající 
rok 2012 bude pro českou obec sokol-
skou velkým svátkem: uplyne již 150 
roků od jejího založení. Také oslavíme 
výročí narození zakladatelů: dr. Miro-
slav Tyrš se narodil v  roce 1832 a  Jind-
řich Fugner v roce 1822. V den založení 
Sokola 1. 1. 1862 se narodil dr. Jindřich 
Vaníček a  po jeho smrti se naše župa 
jmenuje Vaníčkova.

Vraťme se však k  letošnímu roku, 
v  němž došlo v  ČOS ke změnám. Po 
skandálech v Sazce si ČOS zvolila nového 
starostu, kterým se poprvé v historii stala 
žena, Ing. Hana Moučková. V naší jedno-
tě proběhly jako každoročně Šibřinky, 
Dětské radovánky, Sportovní ples, Pálení 
čarodějnic, tradiční Jánské hody na so-
kolovně, různé turnaje a další akce. Hlav-
ní událostí letošního roku pak bylo dne 
28. října 2011 – v den výročí založení na-
šeho státu – otevření nafukovací haly na 

stávajícím hřišti. Splnil se tak sen nejen 
házenkářům, ale i všem, kteří fandí zdra-
vému pohybu. Přejeme naší házené co 
nejlepší výsledky. Ať se daří! Na podzim 
také v naší jednotě započal nácvik na XV. 
Všesokolský slet v Praze v roce 2012. Kdo 
měl chuť, mohl se do cvičení zapojit.

Blahopřejeme také našim členům, 
kteří v letošním roce oslavili životní jubi-
lea. Jsou to (v pořadí od ledna) tyto se-
stry a tito bratři: Karel Berka, Květoslava 
Oujezdská, Eva Rusová, Václav Strakatý, 
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Marie Sekaninová, Alena Fillová, Karel 
Jochman, Jan Nykl, Anna Hrozková, 
Jarmila Matějková, Bohumír Langer, Jar-
mila Hrdličková, Milan Hanuš, Jaroslav 
Sklenář, Zdenek Sedlák, Eva Kalinayová, 
Ladislav Hrdlička ml., František Jahoda, 
Jan Hrozek, Miloslav Hrdlička st., Jindřiš-

ka Hanušová. Všem ještě jednou srdeč-
ně blahopřejeme.

V tomto roce také ale naše řady opus-
tili sestra Marie Procházková a bratr La-
dislav Pelánek. V  telnickém Sokole byli 
od dětství až do konce života. Čest je-
jich památce. 

Naše řady posílilo mládí z  řad dívek 
a chlapců.

Na konci roku přejeme všem krásné 
a spokojené Vánoce a do nového roku 
hodně zdraví a spokojenosti.

Eva Kořalníková, 
TJ Sokol Telnice

 FlorBalovÝ turnaJ MInIstrantů
Už počtvrté se do Telnice sjeli mini-

stranti z  širého okolí, aby mezi sebou 
16. října 2011 poměřili své florbalové 
umění. Letos se do tohoto souboje 
nezapojili někteří tradiční účastníci, 
např. Mutěnice či Dubňany, naopak 
nově dorazili florbalově nabití kluci 
z PoŠuKova (pozořice, Viničné Šumice, 
Kovalovice a Sivice). Naši farnost repre-
zentovali dva týmy z Telnice a jeden ze 
Sokolnic. Turnaj se odehrával ve dvou 
kategoriích, starší bojovali v sokolovně 
(4 týmy), mladší na orlovně (10 týmů). 
Zde se také v závěru turnaje odehrály 
všechny	 finálové	 zápasy.	 Byla	 radost	
pohledět na krásu tohoto sportu i bo-
jovnost a  nadšení, které hnalo jed-
notlivé týmy k  vítězství. Zatímco na 
sokolovně si čtyři mančafty užívaly ko-
morního prostředí, na orlovně to vřelo 
tak, že se lidé mezi sebou chvílemi ani 
neslyšeli. Dorazilo také hodně fanouš-
ků jak místních, tak i moutnických, „po-
šukovských“ a  z dalších zúčastněných 

farností. Celkově se turnaje zúčastnilo 
87 hráčů. 

Ve starší kategorii po velmi vyrovna-
ném	finálovém	souboji	zvítězily	Mora-
vany nad Násedlovicemi (Žarošicemi) 
3:1 a potvrdily roli favorita, v boji o třetí 
místo se nakonec až po samostatných 
nájezdech radovala Tvarožná, která po-
razila Pošukov v poměru 12:11. Nejlep-
ší hráčem byl v této kategorii vyhlášen 
Martin Džbánek z Pošukova, nejlepším 
střelcem Stanislav Langášek a  nejlep-
ším nahrávačem Vojtěch Langášek, 
oba z Moravan. V mladší kategorii byly 
k vidění některé velmi vyrovnané a ně-
které velmi jednoznačné zápasy, právě 
Pošukovská mužstva letos velmi zamí-
chala pořadím turnaje. V souboji o třetí 
místo Pošukov A  deklasoval moutnic-
ké	béčko	10:0,	 ve	finále	pak	moutnic-
ký výběr po tuhém boji, ale nakonec 
zaslouženě porazil Moravany 3:1.  Tel-
nické mančafty měly trochu smůlu na 
rozlosování:  tým Telnice B  pod vede-

ním matadora Joži Krále měl na víc, 
nepotkat ovšem v  základní skupiny 
budoucího vítěze a  třetí tým celého 
turnaje, se kterým dokázal uhrát re-
mízu (minutu před koncem ještě naši 
borci vedli). Reálně náš tým mohl třetí 
místo obsadit, nebýt právě této smol-
né remízy. Telnice A se statečně držela 
a  kromě derby s  Telnicí B  prohrávala 
maximálně o dva góly, když si vítězství 
připsala nad Těšanami a  Sokolnicemi. 
Sokolnice se ale také snažily, v  důle-
žitém zápase o  deváté místo prohrály 
s Těšanami, které ale v základní skupi-
ně dokázaly porazit. Škoda. Přesto si 
myslím, že za předvedené výkony mo-
hou být na své děti telničtí i sokolničtí 
rodiče hrdí. Nejlepším hráčem mladší 
kategorie byl zvolen Martin Kořenek 
z Moravan u Brna, nejlepší střelcem se 
stal Joža Král z  Telnice a  nahrávačem 
Petr Oprchal z  Moutnic. Děkuji všem, 
kteří s  organizací turnaje pomáhali, 
otci Ladislavu Kozubíkovi za duchovní 
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podporu, taktéž otci Renému Strouha-
lovi z  Moutnic a  vůbec všem, kteří se 
věnují ministrantům a na tento turnaj 
kluky dobře připravili. A  abych neza-
pomněl na fanoušky (což jsem na mís-

tě činu zapomněl a omlouvám se jim) 
– i  těm patří dík za bouřlivé prostředí, 
které často svým dětem, sourozencům 
či kamarádům vytvořili. Bylo to myslím 
pěkně strávené odpoledne v  Telnici. 

Konečné pořadí turnaje v  mladší ka-
tegorii: 1. Moutnice A, 2. Moravany 
u Brna, 3. Pošukov A, 4. Moutnice B, 5. 
Tvarožná, 6. Pošukov B, 7. Telnice B, 8. 
Telnice A, 9. Těšany, 10. Sokolnice. FK

 turnaJ v Bollo Ballu a KuželKácH

 o poHár 17. lIstopadu

V sobotu 22. října 2011 proběhl na 
orlovně turnaj dvojic v bollo ballu a ku-
želkách. Účastníci byli podle věku roz-
děleni do dvou skupin na mládež a do-
spělé. Všichni museli bojovat v  těchto 
dvou disciplínách a  po lítých bojích 
jsme nakonec dospěli k  vítězům, kdy 
v  mládeži to byli v  kuželkách Jirka 
Hrazdíra a Kuba Demek a v bollo ballu 
Jarča Hrazdírová s  Terezkou Hrazdíro-
vou, mezi dospělými pak v  kuželkách 
Miloslava Bímová s  Martou Hrdličko-
vou a v bollo ballu Jiří Hrazdíra a Honza  
Ryšavý.

Další ročník se nesl v příjemné spor-
tovní atmosféře a opět se vydařil, všech 
34 sportovců se těší na další ročník. 
Akce	 proběhla	 za	 finanční	 podpory	
obce Telnice.

Jiří Hrazdíra, 
jeden z účastníků

Dne 17. listopadu se uskutečnil jubi-
lejní desátý ročník tradičního turnaje 
v  ricochetu. Letošní ročník nebyl výji-
mečný účastí hráčů, protože na silné 
pole startujících jsme u  nás zvyklí, ale 
urputností leckdy hodně vyrovnaných 
soubojů. Hráči se rozdělili do dvou vý-
konnostních skupin, ve kterých hráli 
mezi sebou a z nichž vzešli tito vítězové:

Skupina A:
1. Roman Cenek
2. Eduard Kočvara
3. Martin Maděra

Skupina B:
1. Jiří Hrazdíra ml.
2. Jiří Šmerda
3. Jakub Demek 

Na závěr proběhlo vyhodnocení, 
pomyslné předání putovního poháru 
a  rozdání cen. Desátý ročník turnaje 
je za námi a  doufáme, že ročník příští 
bude stejně úspěšný. Vzhledem k tomu, 
že se na turnaji objevilo plno známých 
tváří z  ročníků předchozích, je patr-
né, že se povedlo účastníky motivovat 
a  nadchnout, a  jsou tak příslibem pro 
rozšiřování tohoto nového sportu, který 

Turnaj 
v kuželkácH 
Turnaj jednotlivců  
všech věkových kategorií 
se koná 

v pondělí 26. 12. 2011  
od 10.00 hod. na orlovně. 

Přihlášky do 23. 12. 2011. 
Podrobnosti viz 

www.oreltelnice.cz. 

    Srdečně zve  
        Orel jednota Telnice.

můžete hrát po celý rok, není ovlivněn 
počasím a potřebujete k němu jen rake-
tu, míček, dobrou obuv a chuť se hýbat.

Akce	 proběhla	 za	 finanční	 podpory	
obce Telnice.

Za ricochetový team Dáša Velecká
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 žIvot v naŠí oBcI před sto lety
V  listopadu navštívili naši obec po-

tomci pana Františka Perny, našeho 
prvního kronikáře, který několik let ži-
vota věnoval tomu, aby sepsal poznat-
ky o naší obci, lidech a  jejich zvycích. 
Setkání bylo velmi příjemné, mohli 
jsme si vyslechnout i bývalé žáky pana 

učitele, kteří zavzpomínali na jeho 
učitelské schopnosti a  metody jeho 
výuky. Podrobnější reportáž o  tomto 
setkání by měla vyjít v  příštím čísle 
Telnického zpravodaje. Pan Perna byl 
nejen vynikající učitel a  kronikář, ale 
měl i  velké hudební nadání a  skládal 

hudbu. Jeho mše se hrála dokonce 
i ve Vídni. Zemřel v pouhých 54 letech. 
Na popud pana starosty Kroutila budu 
pro Telnický zpravodaj listovat v  Per-
nově kronice a vytahovat úryvky o ur-
čitém časovém úseku z  dějin života 
našich předků. Tentokrát si nalistuje-

 o poHár starosty
V  sobotu 26. listopadu hostila kužel-

na na orlovně turnaj s  názvem „O po-
hár starosty“. Turnaje se zúčastnilo šest 
družstev, která hrála na šedesát hodů 
sdružených. Menší děti měly zjednodu-
šenou dorážku, když každým třetím ho-
dem hrály znovu do plných, i když tzv. 
devítku nedohodily.

Hrálo se ve velmi přátelské atmosféře 
a všichni fandili všem, a tak je to správ-
ně: když soupeř dokáže ocenit dobrý 
výkon protihráče. Turnaje se jako každý 
rok zúčastnili hráči z  našeho klubu KK 
Orel Telnice a  nejlepší z  nich byl Pavel 
Dvořák, který také vytvořil nový rekord 
kuželny na 60 hodů sdružených výko-
nem 294 poražených kuželek, a  tím 
zlepšil rekord Pavla Dvořáka z  Blažovic 
o 10 kolků. Výsledky:

 1. Orel Blažovice 912 kuželek 
2. HAM – FINAL 892 kuželek 
3. Hrazdíři  875 kuželek 
4. Orlíci  822 kuželek 
5. Monteam  805 kuželek 
6. Senioři  781 kuželek

Za KK Orel Telnice Pavel Dvořák

TJ SOkOl TelNIce POŘáDá  
v PONDĚlÍ 26. PROSINce 2011 v Sále MÍSTNÍ SOkOlOvNY 

TRADIČNÍ ŠTĚPáNSkÝ TuRNAJ 
NeReGISTROvANÝcH HRáČŮ ve STOlNÍM TeNISe. 

ZÁPIS HRÁČŮ OD 8.00 HOD. 
PŘEDPOKLÁDANÝ ZAČÁTEK TURNAJE V 8.30 HOD.

NA VŠECHNY, KTEŘÍ MAJÍ RÁDI „PINČES“, SE TĚŠÍ POŘADATELÉ.
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 BoHoslužBy o vánocícH

den datum Místo svátek (poznámka)   čas mše sv.

sobota 24. 12. 2011 telnice Štědrý den (zaměřeno pro děti) 16.00

telnice Štědrý den (půlnoční mše) 22.00

sokolnice Štědrý den (půlnoční mše) 00.00

neděle 25. 12. 2011 telnice Slavnost Narození Páně 08.30

sokolnice Slavnost Narození Páně 10.00

pondělí 26. 12. 2011 telnice sv. Štěpán 08.30

sokolnice sv. Štěpán 10.00

úterý 27. 12. 2011 telnice (dětská mše sv. se zpěvem koled) 18.00

sobota 31. 12. 2011 telnice sv. Silvestr (děkovná mše sv.) 17.00

neděle 01. 01. 2012 telnice Slavnost Matky Boží P. Marie 08.30

sokolnice Slavnost Matky Boží P. Marie 10.00

Telnice v roce 1929 – lokalita Horní Loučky

v kuchyni počítají. Vyjde-li sudé číslo, 
znamená to vdavky. Na ulici stříle-
jí mladíci, ozve se trubka pastýřova, 
hrající nápěv vánoční koledy, zpěv 
pastýřův, jenž chodívá dům od domu 
s osvětleným betlémem a koleduje.

Před půlnoční mší bývá na návsi 
před školou rušno. Lidé ze Sokolnic 
čekají na jitřní. Někteří slaví Štědrý ve-
čer i v hospodě. V kostele slavnostně 

ozářeném čeká lid, až odbije půlnoc. 
Po posledním úderu hodin odtroubí 
strážník u vchodu do kostela dvanáct. 
Zacinkne zvonek a začíná slavná mše.

Tolik z kroniky z roku 1928. Přeji vám 
krásné prožití svátků v klidu a rodinné 
pohodě.

Dagmar Čechová,  
současná kronikářka obce

me, jak pan Perna popsal nejkrásnější 
svátky roku.

vánoce
Na Štědrý den těšívají se malí i dospělí. 

Maminky slibují dětem, že uvidí zlaté pra-
sátko, budou-li se celý den postit. Skoro 
ve všech domech, kde jsou děti, mívají 
vánoční stromek. Večer toho dne dlou-
ho nerozsvěcují. Kdo prvně rozsvítí, tam 
budou mít mnoho blech. K  večeři bývá 
o Štědrém dni ve většině rodin čaj nebo 
káva s  buchtou, vařené ovoce (křížaly), 
ořechy, jablka, fíky, pomeranče i cukroví. 
Při rozsvícení stromečku zpívají koledy. 

Po večeři bavívají se někde rozma-
nitými zvyky až do půlnoci a pak jdou 
na jitřní. Pověry a zvyky štědrovečerní 
jsou velmi rozšířeny a  obecně známy. 
Uvádím některé.

Po večeři rozkrajují se jablka napříč. 
Komu tvoří jádra kříž, brzy prý zemře, 
komu hvězdičku bude šťasten. Rovněž 
má-li kdo první rozlousknutý ořech 
prázdný nebo zkažený, brzy zemře. 
Drobky buchet házejí do ohně, aby 
neškodil. I  dobytek dostane kousek 
buchty od večeře. Také slévají olovo 
nebo vosk do vody a z tvaru snaží se 
uhodnouti budoucnost. Děvčata há-
zejí přes hlavu střevíc. Obrátí-li se špicí 
ke dveřím, brzy se provdají. Která chce 
vědět na kterou stranu se provdá, za-
hrká brankou u humna. Z které strany 
zaštěká pes, tam jest její souzený. Též 
přinášejí plnou náruč polínek a pak je 
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 plán aKcí 2012

7. leden 2012
Tříkrálová sbírka (Orel jednota Telnice)

20. leden 2012
Orelský ples (Orel jednota Telnice)

21. leden 2012
Šibřinky (TJ Sokol Telnice)

22. leden 2012
Dětský maškarní bál (TJ Sokol Telnice)

28. leden 2012
Závody v běhu na lyžích – Borovinka 
(Orel jednota Telnice)

18. únor 2012
Turnaj v kuželkách dvojic žáci, žákyně 
(Orel jednota Telnice)

18. únor 2012
Ostatky – průvod (Hasiči)

18. únor 2012
Sportovní ples (TJ Sokol Telnice)

19. únor 2012
Krojované ostatky 
(Orel jednota Telnice)

3. březen 2012
Florbalový turnaj žáci  
(Orel jednota Telnice)

17. březen 2012
11. výstava vín (Milovníci dobrého vína)

23. březen 2012
Večer tvoření – Velikonoční náměty 
(Telnické Sluníčko)

25. březen 2012
Turnaj v sálové kopané (František Kroutil)

14. duben 2012
Turnaj v kuželkách smíšených dvojic 
(Orel jednota Telnice)

19. duben 2012
Probouzení broučků ze zimního 
spánku (Telnické Sluníčko)

21. duben 2012
Jarní pochod do Starého lesa  
(TJ Sokol Telnice)

30. duben 2012
Pálení čarodějnic (TJ Sokol Telnice)

květen 2012 *)
Turnaj volejbal (TJ Sokol Telnice)

květen 2012 *)
Tenisový turnaj dvojice(TJ Sokol 
Telnice)

13. květen 2012
Besídka ke dni matek  
(Orel jednota Telnice+další)

18.–20. květen 2012
Turistický výlet (Zdeněk Kubíček)

19. květen 2012
Jarní slavnost – Borovinka  
(Orel jednota Telnice)

2. červen 2012
Den dětí (Obec Telnice+další)

2.–3. červen 2012
Vodácký výlet (Štefan Chovanec)

červen 2012 *)
Měsíc myslivosti  
(Myslivecké sdružení Telnice)

červen 2012 *)
Turnaj volejbal (TJ Sokol Telnice)

15. červen 2012
Galavečer TK (Orel jednota Telnice)

23. červen 2012
Předhodová zábava (TJ Sokol Telnice)
Hodové posezení u cimbálu 
(Obec Telnice)

24. červen 2012
Telnické hody
(TJ Sokol Telnice)

25. červen 2012
Ženáčské hody (Jan Rožnovský)

1.–10. červenec 2012
Orelský tábor na Borovince  
(Orel jednota Telnice)

10. červenec 2012
Výlet pro rodiče s dětmi (Telnické Sluníčko)

15.– 23. červenec 2012
Draci z Tennessee – Letní dětský tábor 
Smraďavka

21. červenec 2012
Kácení máje (TJ Sokol Telnice)

28. červenec 2012
Country odpoledne s Poutníky
(Kulturní komise obce Telnice)

5. srpen 2012
Ochotnické divadelní představení
(Kulturní komise obce Telnice)

11. srpen 2012
Nohejbalový turnaj (Svatoslav Motal)

12. srpen 2012
Malá napoleonská bitva (Obec Telnice)

19. srpen 2012
Letecký víkend (Obec Telnice)

25. srpen 2012
Střelecké závody  
(Myslivecké sdružení Telnice)

26. srpen 2012
Koncert kapely Moravanka (Obec Telnice)

1. září 2012
Turnaj trojic v nohejbalu  
(Orel jednota Telnice)

2. září 2012
Den pro rodinu (Telnické Sluníčko)

září 2012 *)
Zájezd seniorů (Orel jednota Telnice)

září 2012 *)
Tenisový turnaj čtyřhry (TJ Sokol Telnice)

22. září 2012
Jarmark+Vinobraní (Orel jednota Telnice)

28. září 2012
Drakiáda (Orel jednota Telnice)

14. říjen 2012
Ministrantský turnaj ve florbalu  
(Farnost Telnice)

říjen 2012 *)
Bollo Ball a kuželky (Orel jednota Telnice)

28. říjen 2012
Divadelní představení, koncert  
(Orel jednota Telnice)

17. listopad 2012
Lampiónový průvod a ukládání broučků  
k zimnímu spánku (Telnické Sluníčko)

17. listopad 2012
O pohár 17. listopadu – turnaj 
RICOCHET (Orel jednota Telnice)

24. listopad 2012
O pohár starosty – turnaj družstev  
v kuželkách (Orel jednota Telnice)

30. listopad 2012
Večer tvoření – Vánoční náměty  
(Telnické Sluníčko)

1. prosinec 2012
Pietní akt u památníku Kopjafa  
(Monika Haniková)

5. prosinec 2012
Mikulášská nadílka (TJ Sokol Telnice)

9. prosinec 2012
Mše sv. za činnost (Orel jednota Telnice)

17. prosinec 2012
Dětské vánoční hry (Orel jednota Telnice)

26. prosinec 2012
Turnaj ve stolním tenise (TJ Sokol 
Telnice)

26. prosinec 2012
Turnaj jednotlivců v kuželkách  
(Orel jednota Telnice)

30. prosinec 2012
Silvestrovský večer pro děti  
(Orel jednota Telnice)

datum / akce / (pořádá)

 *) Termín bude upresněn později. 



Vánoční a zimní obrázky od telnických školáků 

Adélka Rožnovská, 4. třída

Filip Švanda, 2. třída

Míša Šnajdrová, 1 . třída

Gabriela Konečná, 2 . třída



Vánoční a zimní obrázky od telnických školáků 

Terezie Hrazdírová, 2. třída

Nicoletta Fabinová, 4. třída

Ondřej Chudáček, 2 . třída


